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Orson Wel l e s

A tartalomból:

A slow turizmusra fektetik a 
jövőben a hangsúlyt a Békés me-
gyeiek

Békés megyei települések ösz-
szefogásával alakult meg az Alföld 
Slow Egyesület 2018. május 4-én 
Újkígyóson. Az egyesület legfonto-
sabb célja a lassú turizmus és a lassú 
szemlélet elterjedésének megvalósí-
tása és hazai megélése.

A slow (lassú) turizmus irányza-
ta és az egyesület ötlete az újkígyósi 
turisztikai fejlesztési terv készítése 
közben merült fel. Megismertük az 
olaszországi, slow turizmust képvi-
selő szervezet, a Cittaslow Interna-
tional munkáját, így jött létre az öt-
let, hogy egy hazai slow egyesületet, 
szövetséget hozzon létre a város, 
összefogva azon más településekkel 
és egyesületekkel, szervezetekkel is, 
akik szintén e cél mellett kötelezték 
el magukat – árulta el Szebellédi 
Zoltán polgármester, az egyesület 
elnöke.

Az egyesület célja a pillanatok 

megélése, a tudatossá válás, mind az 
életvitelben, mind a fogyasztásban, 
mely egyben az egészség alapja is. 
Ehhez szükséges a helyi és a hazai 
termelő vállalkozások támogatása, 
erősítése, turisztikai vállalkozások 
bevonása. Azt szeretnénk, hogy 
idővel a vidéki, fenntartható és ön-
fenntartó élet értékké váljon a la-
kosság és a turisták körében.

Az Alföld Slow Egyesületnek 
az alábbi szervezetek az alapí-
tói: Almáskamarás, Csabaszabadi, 
Csorvás, Doboz, Kétegyháza, Kon-
doros, Kunágota, Lőkösháza, Újkí-
gyós önkormányzata; Gyulai Tu-
risztikai Nonprofit Kft.; Budapesti 
Metropolitan Egyetem; újkígyósi 
Petőfi Sándor Művelődési Ház és 
Könyvtár.

Elnökség: Szebellédi Zoltán 
elnök (Újkígyós polgármestere), 
Szőke Tünde turisztikai-marketing 
szakértő (Budapesti Metropolitan 
Egyetem), Szűcsné Gergely Györ-
gyi (Lőkösháza polgármestere).

ALFÖLD SLOW EGYESÜLET

Az egyesület célja a lassú turizmus és a lassú szemlélet

Július 2-án Köves Mihály pol-
gármester és Aratóné Vágner Mar-
git alpolgármester asszony tett 
látogatást a dobozi postán, ahol 
köszönetet nyilvánítottak és búcsút 
vettek Nagyközségünk postameste-
rétől, Nyisztor Mihálynétól. Edit a 
Dobozon töltött 8 év után Sarka-
don folytatja pályafutását. Megkér-
tük néhány gondolattal idézze fel 
eddigi munkásságát és az itt töltött 

éveket:
„Postaforgalmi szakközépis-

kolát végeztem, és a postán he-
lyettesként kezdtem el dolgozni 
1985-ben. Munka mellett jártam 
főiskolára, pedagógiát tanultam. 
Postavezetéssel először Méhkeré-
ken bíztak meg, majd Békéscsabán, 
egy felvevőpostán dolgoztam. A 
dobozi postát 2010. január 1-jén 
vettem át.

Nagyon szép 8 évet töltöttem 
Dobozon, amit elsősorban a kol-
légáimnak köszönhetek. Számos 
technológiai és személyi változást 
éltünk át együtt. Postai szemmel 
egy sikeres, jól működő csapattá 
lettünk. 

Köszönettel tartozom az Ön-
kormányzatnak, a Képviselő-tes-
tületnek, a Népművészeti Egyesü-
letnek, a Közösségi háznak azért a 
sok segítségért, amit kaptunk tőlük, 
a dobozi posta 150 éves ünnepsé-
gének megrendezéséhez. Hálás 
vagyok a helyi vállalkozóknak, a 
dobozi lakosoknak, postánk ügyfe-
leinek, amiért szebbé és könnyebbé 
tették a munkámat és az életemet.

Nem csak ismerősöktől, hanem 
barátoktól is köszönök most el, akik 
erőt adnak nekem egy új munka 
nehézségeihez.”

Ezúton is szeretnénk megkö-
szönni a lakosság nevében is az itt 
elvégzett munkáját Editnek, és to-
vábbi sok sikert és kitartást kívá-
nunk az új munkahelyéhez.

Szabó-Bánfi Boglárka

ELKÖSZÖNTÜNK A DOBOZI POSTA VEZETŐJÉTŐL

Látogatás a postán

Kedves dobozi lakosok!

A Dobozi Bölcsőde egy nyereményjátékban vesz részt, 
ehhez az kell, hogy az üres HENKEL-es (Persil, Silan, Fa, 
Pritt) flakonokat összegyűjtsük. Kérünk mindenkit, hogy 
ha valaki ilyen márkájú termékeket használ, ne dobja ki, 

szívesen átvesszük a bölcsiben. A gyűjtés egész évben tart! 

A hónapot egy új programmal 
kezdtük. Második alkalommal ke-
rült sor az „öltözzünk össze” nap 
megrendezésére. Júniusban a sárga 
színt választottuk. Minden klubtag 
és néhány dolgozó sárgába öltözött. 
Volt aki pólót, ruhát, nadrágot ke-
resett elő a szekrényéből, és reggel 
abban érkezett, majd egy közös fo-
tóval koronáztuk meg a napot.

Ebben a hónapban a gyü-
mölcsparti alkalmával nem kis túl-
zással mondhatjuk, hogy roskadtak 
az asztalok a friss gyümölcsöktől, 
ezzel is jelezve számunkra, hogy itt 
a nyár kezdete és dúskálhatunk a 
vitaminokban. Sárgadinnye, meggy, 
cseresznye, narancs, alma, banán, 
citrom és limonádé kényeztette 
klubtagjainkat. Mindezt egy kis 
nótaszóval fűszerezték.

12-én kedden elérkezett a min-
den hónapban megrendezésre ke-
rülő sütemény parti. Időseink felkö-
szöntötték név-és születésnapjukat 

ünneplő klubtársaikat, akik ízletes 
süteményekkel kínálták meg őket. 
Ez egy bensőséges ünnepség. Az 
ünnepelteknek nagyon jól esik, ha 
gondolnak rájuk, de akik épp nem 
ünnepeltek ők is nagy szeretettel 
készültek az eseményre. Ez a dél-
után mindig jó hangulatban telik el, 
hiszen nótaszótól hangos az egész 
intézmény. Ilyenkor lehetőség adó-
dik régi elfelejtett receptek fele-
levenítésére, megkóstolására vagy 
épp új sütemények kipróbálására és 
a recept beszerzésére.

Egy kisebb csoporttal elkez-
dődtek a próbák a Mézes Feszti-
válra. Több alkalommal próbálnak 
egy-egy rendezvény előtt a ferge-
teges siker érdekében. Idén is több 
meghívást kaptak. Mondhatom ez 
valóban egy szuper csapat, mint a 
nevük is elárulja. A Szuper Nagyik 
csapata. Lehet eső, hó, nincs aka-
dály előttük. Lelkesen próbálnak 
és meg is van mindig az eredmé-

nye. Ezúton is szeretnék köszönetet 
mondani nekik, mindenkori oda-
adó munkájukért.

Talán most ritkábban láthatnak 
bennünket a faluban sétálni. Több 
udvari tevékenységnek hódolunk 
mostanában. Közkedvelt a lengőte-
ke, vagy épp az udvari torna. Min-
dennapi tevékenységeink közül 
nem hiányozhat a masszázseszkö-
zök használata, az agytorna, átmoz-
gató, nyak és váll torna, intim torna, 
meditációs gyakorlatok, mandala 
színezés, társasjátékok, különbö-
ző filmek vetítése. Egyszóval so-
sem unatkozunk. Reggelente mire 
a klubtagok beérkeznek a klubba 
már az asztalon várja őket a friss 
reggeli. Ezután összeírják a dolgo-
zók, ki mit szeretne vásároltatni a 
boltból, postáról, gyógyszertárból, 
és délutánra ezeket mind elintézik 
az idősek számára. Ha orvoshoz 
kell épp menni, oda kísérik őket. 
Sok mindent el tudunk intézni szá-
mukra, segítünk a mindennapokat 
megkönnyíteni. Sokan az ebédet 
is az intézményben fogyasztják el. 
Van aki a Napközis konyháról, van 
aki otthonról hoz magának ételt. A 
közös ebédnek is megvan a maga 
hangulata. Mint egy nagy család. 
Ezt az is bizonyítja, hogy amikor 
hétvége jön, vagy esetleg többnapos 
ünnep miatt marad ki néhány nap 
az idősek számára, már nagyon vár-
ják azt a reggelt, amikor újra jöhet-
nek a Dobozi Gondozási Központ 
Idősek Klubjába.

Kovalovszki Mariann

JÚNIUSI HÍREK A DOBOZI GONDOZÁSI KÖZPONTBÓL

„Öltözzünk össze”
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 
2018. június 28-án tartott testületi 
ülést.

Az első napirendi pontban Kö-
ves Mihály polgármester tájékozta-
tást tartott a két ülés között eltelt 
időszakról melyből megtudtuk, 
hogy az egyesületek, szervezetek, 
gazdasági társaságok melyeknek 
Doboz település tagja az éves be-
számoló közgyűlésüket megtar-
tották, melyen képviselte az Ön-
kormányzatot, majd így folytatta: 
május 30-án a NAV Békés Me-
gyei Adóigazgatóságán tartottunk 
megbeszélést a TOP-os pályázatok 
áfával összefüggő kérdéseiről. Jú-
nius 4-én az Általános Iskolában 
a Nemzeti Összetartozás Napja 
ünnepségén vettünk részt. 7-én 
Budapesten a Magyar Kajak-Kenu 
Szövetség Székházában a lapátos 
vízi megállóhely kialakítására kiírt 
pályázat közbeszerzési eljárás tár-
gyalásos szakaszának a megbeszé-
lésére került sor, melyen az alpol-
gármester asszonnyal vettünk részt. 
12-én az Innovációs és Technológia 
Minisztérium munkatársai a szeny-
nyvíz beruházással kapcsolatosan 
helyszíni ellenőrzést tartottak. 
Az ellenőrzés kiterjedt pénzügyi, 
műszaki és dokumentációs terü-
letekre. Mindent rendben találtak 
az ellenőrök. 14-én „Van időnk” 
projekt keretében a Nemzeti Mű-
velődési Intézet szervezésében egy 
Hajdú-Bihar megyei küldöttséget 
láttunk vendégül a Széchy Emlék-
házban. 18-án a TAPPE Kft.-nél 
dr. Jancsó Edinával, alpolgármes-
ter asszonnyal és jegyző asszonnyal 

tartottunk egyeztető megbeszélést 
a település hulladékkezelésével 
szállításával, gyűjtésével kapcsola-
tosan. 19-én szennyvíz garanciális 
helyszíni bejárást hívtam össze. A 
garanciális javítási munkálatok el-
végzése ugyanis rendkívül lassan 
halad és ennek a problémáját már 
több alkalommal jeleztük az illeté-
kesek felé. Sem nagyságrendjében, 
sem műszaki tartalmában nem va-
gyunk elégedettek az elvégzett ga-
ranciális javításokkal. Ezt a lakos-
sági visszajelzések is alátámasztják. 
21-én a szanazugi szabadstrandnál 
a vízi közlekedés szabályait bemu-
tató tábla ünnepélyes kihelyezésére 
került sor. A táblát a Békéscsabai 
Rendőrkapitányság Közlekedés-
biztonsági Osztálya közreműködé-
sével helyeztük ki. 24-én Békéscsa-
bán a Városházán a zsidó mentők 
emléktáblája avatásán képviseltem 
az önkormányzatunkat. Csongrá-
don alpolgármester asszonnyal a 
Kajak Kenu Szövetség meghívására 
a Lapátos Vízi Megállóhelyek Fej-
lesztésére létrehozott konzorcium 
ülésén vettünk részt. 28-án a Csaba 
Gyöngye Kulturális Központban a 
TOP-os pályázatokkal kapcsolatos 
információs napon vettem részt. 
Azt a tájékoztatást kaptuk Oláh 
Gábor helyettes államtitkár úr-
tól, hogy az 1300 milliárd forintos 
TOP-os előirányzatot a kormány 
nem fogja megnövelni, így az eset-
leges többletköltség fedezetét a 
településnek kell biztosítani, vagy 
kérni a műszaki tartalom csökken-
tését.

A következő napirendi pontban 
Hidvégi Julianna intézményvezető, 

képviselő asszony tartott tájékozta-
tást a Mézes Fesztiválra való felké-
szülésről, melyben elmondta, hogy 
a munkálatok teljes erővel zajlanak 
és bíznak benne, hogy a rendezvény 
ugyan olyan nagy sikerrel és zök-
kenőmentesen fog lezajlani, mint 
ahogy eddig is történt. 

A következőkben Köves Mihály 
polgármester elmondta, hogy jog-
szabályi változás miatt vált szük-
ségessé a Gondozási Központ által 
alapfeladatként ellátott szociális ét-
keztetés elnevezésének módosítása, 
a szociális konyhára javasolják ezt 
az ellátási formát átnevezni. Ennek 
megfelelően átdolgozásra került a 
szakmai program is. A változásokat 
a Képviselő-testület elfogadta. 

A Képviselő-testület, mint a 
Délkelet Alföld Regionális Hulla-
dékgazdálkodási Rendszer (DA-
REH) létrehozását célzó Ön-
kormányzati Társuláshoz több 
önkormányzat jelezte a csatlakozási 
szándékát, melyet a taggyűlés jó-
váhagyott. A tagönkormányzatok 
képviselő-testületeinek is jóvá kell 
hagynia a tagfelvételt. A csatlakoz-
ni szándékozó települések: Csa-
bacsűd nagyközség, Csárdaszállás 
község, Gyomaendrőd város, Ka-
szaper község, Kondoros város, Kö-
rösladány város, Mezőkovácsháza 
város és Szarvas város. A Képvise-
lő-testület a csatlakozási kérelme-
ket jóváhagyta.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 
csatlakozva Sarkad Város köz-
gyűlésének döntéséhez, kezdemé-
nyezi a rendkívül rossz állapotú 
és balesetveszélyes 4244 jelű Sar-
kad-Doboz összekötő út, valamint 
a Békéscsaba-Doboz 4239 jelű 
összekötő út és a Dobozi híd-bel-
terület-Sarkad-Gyula körforgalom 
közti szakasz felújítását, melynek 
megvalósítása érdekében megkeresi 
az Innovációs és Technológiai Mi-
nisztert, valamint a térség országy-
gyűlési képviselőjét.

A Képviselő-testület 4 igen és 
3 nem szavazattal elfogadta a 2018. 
II. féléves munkatervét. Szeptem-
berben és novemberben fog mun-
katerv szerint ülésezni a grémium, 
de a pályázatok és egyéb előterjesz-
tések miatt több rendkívüli ülést is 
kell tartani. Köves Mihály polgár-
mester elmondta, hogy sokat dolgo-

zik a Képviselő-testület, tekintettel 
a fejlesztések előkészítésére. Éppen 
ezért, a szokásos, jogszabályok sze-
rinti napirendek megtárgyalására 
elegendő a két ülés. A napirendekre 
természetesen javaslatot bárki tehet 
az SZMSZ-ben foglaltak szerint. 

A Képviselő-testület módosí-
totta a Polgármesteri Hivatal Szer-
vezeti és Működési Szabályzatát, 
mely a belső szabályzatok tartalma 
miatt vált szükségessé.  

Kormányhivatal szakmai se-
gítség nyújtása napirend tárgyalá-
sa során a Pénzügyi és Ügyrendi 
Bizottság ellenőrzési feladatához 
szükséges bizonylatok fénymásol-
hatóságát tárgyalta meg a Képvi-
selő-testület. Váradi Mária bizott-
sági elnök korábban kérte, hogy 
a közfoglalkoztatási költségek 
elszámolásával kapcsolatos ellen-
őrzési feladatokhoz a számviteli 
bizonylatokat fénymásolatban sze-
retné megkapni. A polgármester el-
mondta, hogy a Kormányhivataltól 
a saját munkájához kért szakmai 
segítségnyújtás tartalma szerint 
szeretne eljárni – erről tájékoztatta 
a bizottság elnökét is - figyelembe 
véve más önkormányzatok gya-
korlatát is. A szakmai állásfoglalás 
szerint lehetséges a gazdasági ese-
mények alapbizonylatainak fény-
másolása, természetesen figyelem-
mel a célszerűség és a hatékonyság 
elveire. Kiemelte az adatkezelési 
szabályok maradéktalan betartását 
is. A Bizottság a szakmai álláspont 
szerint kívánja végezni a feladatait. 

A testület 2018. április 05-i 
rendkívüli képviselő-testületi 
ülésén döntött arról, hogy a GI-
NOP-7.1.2-15-2016-00002 pá-
lyázati azonosító számú támogatási 
szerződés alapján elindítja „Az Al-
só-Tisza és a Körösök vízi turizmu-
sának komplex fejlesztése” elneve-
zésű projekt kivitelezési munkái 
kivitelezőjének kiválasztására irá-
nyuló közbeszerzési eljárást.

A testület a bírálóbizottság 
javaslata alapján megállapította, 
hogy a közbeszerzési eljárás ered-
ményes volt, a nyertes ajánlatte-
vő a DBD-Bau Kft. (5700 Gyula, 
Dózsa György u. 38/2.) tekintettel 
arra, hogy a legjobb ár-érték arányú 
ellenszolgáltatást tartalmazó érvé-
nyes ajánlatot adta.

Köves Mihály polgármester el-

mondta: a Békéscsabai Kormányhi-
vatal Járási Hivatal vezető asszonya 
tájékoztatta, hogy a települési ügy-
segéd ügyfélfogadásának módosítá-
sa indokolt, mely szerint az eddigi 
heti 2 alkalom 1 alkalomra csök-
kenne 2018. július 1-től. Az egy al-
kalom az hétfőn délelőtt 8-12 óráig 
tartana. Ennek indokoltságát a sta-
tisztikai adatok is alátámasztják.

A következő bejelentésben 
Hidvégi Julianna tartott ismertetést 
a Dobozi Szakrális Művészeti na-
pok megrendezésével kapcsolatban, 
melyek keretei között szerepelne a 
Megszállottak című tévéfilm ve-
títése, valamint a Király és a Szűz 
című történelmi játék kerülne be-
mutatásra. A Képviselő-testület 
úgy döntött, hogy a 2019. évi ren-
dezvénynaptár elkészítésénél visz-
szatérnek a művészeti napok kér-
désére. 

A polgármester bejelentette, 
hogy az Innovációs és Techno-
lógiai Minisztérium Környezeti 
és Energiahatékonysági Operatív 
Programok Irányító Hatósága júni-
us 12-én helyszíni ellenőrzést tar-
tott, mindent rendben találtak. A 
következő bejelentésében a TOP-
5.3.1 pályázat kedvező elbírálásáról 
számolt be. Az Önkormányzat a 
„Helyi identitás és kohézió erősí-
tése közösségfejlesztés által Doboz 
Nagyközségben” című pályázaton 
15 millió forint támogatást nyert. 
Ez az Önkormányzat negyedik 
nyertes TOP pályázata. 

Váradi Mária képviselő inter-
pellációt nyújtott be a Szegregációs 
Élethelyzet Felszámolása Komplex 
Programok pályázattal kapcsolat-
ban.

A bejelentések között Köves 
Mihály polgármester részletesen 
foglalkozott a szennyvízberuhá-
zással és a Víziközmű Társulattal, 
melyről számszerű adatok és infor-
mációk kiegészítésével a „Szeny-
nyvízberuházásról” című cikkben 
olvashatnak.

Doboz Nagyközség Önkormány-
zatának  képviselő-testületi üléseiről  
szóló jegyzőkönyvek a www.doboz.hu 
honlapon olvashatók.

Köves Mihály 
polgármester

Doboz Nagyközség Önkormányzatának testületi ülése

A bejelentések között Köves 
Mihály polgármester a szennyvíz-
beruházásról és a Viziközmű Tár-
sulatról mondta el a véleményét: 
Az utóbbi időben a szennyvízbe-
ruházással kapcsolatban több kér-
dés foglalkoztatja a közvéleményt, 
melyekre részletes, teljeskörű és a 
valóságnak megfelelő válaszokat 
kell adni. Először azt kell tisztázni, 
hogy Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata és a Dobozi Viziközmű 
Társulat két különböző jogi sze-
mély. A Társulat 2010. október 
5-én alakult, döntéseit a küldöttek 
szavazatai alapján hozta és hozza. 
Korábban, a Dobozi Hírmondó 
júniusi számában tájékoztattam az 
olvasókat a beruházással és az ér-
dekeltségi hozzájárulással kapcso-
latban. 

Az embereket két kérdés fog-
lalkoztatja, az első, hogy kapnak-e 
vissza a befizetett érdekeltségi hoz-
zájárulásból. Július 4-én volt a Tár-
sulatnak a küldöttgyűlése, melynek 
napirendjén szerepelt a hozzájá-
rulással kapcsolatos döntés is. A 
küldöttgyűlés július 4-én döntött 

az érdekeltségi hozzájárulás ma-
radvány összegének visszaosztásá-
ról. A Hírmondó júniusi számának 
megjelenését követően a korábbi 
alpolgármester egy szórólapot jut-
tatott el sok ingatlantulajdonoshoz, 
melyben részinformációk közlésé-
vel félrevezeti annak olvasóit. Véle-
ményem szerint nem szabad az em-
berek hiszékenységét kihasználni és 
eszközként használni. A szórólap 
aláírója Békési Mihály Tibor, aki 
2006 – 2014. között alpolgármester 
volt, így hiteles és teljes körű infor-
mációkkal rendelkezik a Víziközmű 
Társulatról és a beruházásról. Így 
arról, hogy az érdekeltségi hozzájá-
rulásokról és azok felhasználásáról 
a küldöttek döntenek, hogy milyen 
problémák voltak a beruházás ter-
vezése, megvalósítása során, hogy 
miért nem haladtak az ütemezés 
szerint a munkálatok. 

Nézzük a tényeket, melyeket a 
szórólap nem említ:

1. Alapvető probléma volt a 
beruházás megvalósítási idejének 
21 hónapról 10 hónapra való csök-
kenése. Ez az egyik magyarázata a 

nyomvonalak megsüllyedésének, 
nem volt idő a megfelelő tömörí-
tésre. 

2.  2014. október előtt azt olvas-
hattuk a Hírmondóban, hogy min-
den jól halad a szennyvízberuhá-
zással kapcsolatban. Ezzel szemben 
2014. október végére 5 %-os volt a 
készültség a tervezett 41 % helyett! 

3. Jelentős hiányosság, hogy 
több mint 30 éves térkép alapján 
terveztették meg a hálózatot, mely-
nek eredményeként 132 ingatlan 
nem szerepelt rajta, így a pályá-
zatba sem került bele, a bekötések 
költségére nem adtak támogatást, a 
Társulat pénzéből kellett kifizetni.  

4. Sok műszaki probléma is 
jelentkezett, melyekre megoldást 
kellett keresnünk. Pl.: iszaprakodó 
vásárlása, szippantó kocsi és traktor 
vásárlása, ezeket a tételeket a pályá-
zat nem tartalmazta. A telepre ki-
vezető ivóvízvezeték kis átmérővel 
volt tervezve, dupla akkora nagy-
ságút kellett megépíteni, a telep 
áramellátása nem volt időben meg-
rendelve, az utak helyreállítását a 
támogatásból csak sávosan (a veze-

ték feletti sávban) lehetett kifizetni, 
a helyreállítás tartalma időközben 
2014. előtt módosításra került (8 
cm aszfaltréteg helyett 4 cm lett el-
fogadva) stb.  

5. Az egyik legnagyobb félreér-
tés az állami támogatás összegével 
kapcsolatban van, mert a magyar 
támogatás keretösszege valóban 
255.999.405 Ft, de a beruházás el-
számolható költségeire mindössze 
121.965.432 Ft volt felhasználha-
tó, a többit meg sem kapta Doboz  
Nagyközség Önkormányzata. Nem 
igaz, hogy az EU és a magyar ál-
lam mindent kifizetett. Csak azt 
fizette ki, amely elszámolható a tá-
mogatásokból. Emellett vannak el 
nem számolható költségek, melyek 
főként az előzőekben részletezett 
problémák miatt merültek fel, van-
nak a Társulatnak működési költsé-
gei és vannak az utak beruházással 
kapcsolatos helyreállítási kiadásai. 
Ezek az érdekeltségi hozzájárulá-
sokból kerültek kifizetésre.

Ezen okok miatt Békési Mi-
hály Tibor korábbi alpolgármester, 

jelenleg önkormányzati képviselő 
a szennyvíz beruházással és a Tár-
sulattal kapcsolatos tájékoztatása 
hiteltelen!

A másik, sokak számára fontos 
kérdés, hogy mi lesz az utak álla-
potával? A sávos, eredeti állapot 
helyreállítása nem jelenti az úthá-
lózat minőségi javulását. A Társu-
lat részéről elképzelések voltak a 
bővebb helyreállításra, annak foly-
tatására. Az Önkormányzat pályá-
zatot nyújtott be eddig is és ezután 
is a belterületi utak aszfaltozására. 
Ezek 2002-2005. között 3  140 m 
2006-2014. között 1 000 m út tel-
jes aszfaltozására nyújtottak lehető-
séget. 2018-ban 800 m útfelújításra 
szeretnénk támogatást kapni, mely 
a Béke utca teljes és az Erkel utca 
részleges aszfaltozására elegendő. 

Ne az legyen a lényeg, hogy mi-
nél rosszabb annál jobb! Számomra 
a település érdeke a fontos. Legyen 
minél jobb a településnek.

Köves Mihály
polgármester

A SZENNYVÍZBERUHÁZÁSRÓL
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TÁJÉKOZTATÓ
D. Nagy Anikó pszichológusnő minden hónapban tart 

fogadónapot a Dobozi Gondozási Központban. 
Bármilyen gondja akad – 

gyermeknevelési, 
párkapcsolati stb… 

- vagy csak beszélgetni szeretne valakivel, 
bizalommal fordulhat felé.  

Időpont egyeztetésre a 
06/66 286-171-es  

telefonszámon van lehetőség.

Tisztelt dobozi Lakosok,
Tagtársaink!
A Dobozi Hírmondó 2017. 

júniusi számában arról adtunk tá-
jékoztatást a tisztelt lakosságnak, 
hogy a településen megvalósított 
szennyvízcsatorna hálózat épí-
tését követően út-helyreállítási 
munkálatokra kerül sor, hiszen a 
beruházás során az utak nagyon 
megrongálódtak, helyenként bal-
esetveszélyessé váltak. A lakos-
ság folyamatosan ostromolta az 
Önkormányzatot, követelve a 
szennyvízberuházás előtti állapo-
tok helyreállítását. A Társulat leg-
főbb fóruma, a küldöttgyűlés még 
2016. augusztusában határozott 
az út-helyreállítási munkálatok 
megvalósításáról. Néhány utcában, 
ahol a legrosszabb állapotban vol-
tak az utak, az úthelyreállítások 
már 2016. év őszén megtörténtek, 
a munkálatok 2017-ben tovább 
folytatódtak. A Társulat terveiben 
az szerepelt, hogy a teljes telepü-
lésen az út-helyreállítási munká-
latokat elvégzi, ám a 2018. május 
31.-én megtartott társulati rendes 
zárszámadó küldöttgyűlésen több 
tag is hangot adott nemtetszésé-
nek, mondván, hogy a szennyvíz-
csatorna beruházáshoz az Önkor-
mányzat által pótlólag megkapott 
támogatások miatt kérik vissza a 
befizetett, fel nem használt hozzá-
járulásaikat. A küldötteket, Intéző 
Bizottság és Ellenőrző Bizottság 
tagjait is folyamatosan keresték 
meg a lakosok hasonló kérésekkel. 
Éppen ezért a Társulat Intéző Bi-
zottsága és Ellenőrző Bizottsága 
2018. júniusban megtartott együt-

tes ülésén megvitatta az érdekelt-
ségi hozzájárulás csökkentésének 
kérdését, és úgy határozott, mó-
dosító javaslattal él a küldöttgyűlés 
felé. Pénzügyi szakemberek bevo-
násával számításokat végeztek a 
csökkentés lehetőségeiről, melynek 
eredményeképp, a javaslat szerint 
126.000.- Ft-ra csökkenthető az 
érdekeltségi hozzájárulás érde-
keltségi egységenként, figyelembe 
véve a Társulat 2010 év óta tény-
legesen felmerült kiadásait (szeny-
nyvízcsatorna hálózat UNIÓ által 
nem támogatott építési költségei, 
út-helyreállítási munkálatok eddig 
elvégzett költségei, társulati mű-
ködési költségek).

A Társulat 2018. július 4.-én 
megtartott rendkívüli küldöttgyű-
lésén ez a javaslat került előterjesz-
tésre, melyet hosszas vita után a 
küldöttek egyhangúlag, ellensza-
vazat és tartózkodás nélkül elfo-
gadtak.  

Tehát a tagok fizetési kötele-
zettsége lecsökkent, erre vonat-
kozóan minden társulati tag tér-
tivevénnyel kiküldött, személyre 
szabott Kivetés módosítást kap a 
közeljövőben. A további teendők 
attól függően alakulnak, hogy 
rendelkezik-e LTP szerződéssel, 
vagy nem, illetve egyösszegű vagy 
részletekben fizető volt-e, valamint 
teljesített-e befizetést a Társulat 
felé, és azt milyen összegben. A 
választott fizetési konstrukciótól 
függő teendők a következők:

1. Egyösszegű és részletek-
ben fizető tagok és jogi személy 
társulati érdekeltek esetén, ameny-
nyiben már legalább 126.000.- Ft 

befizetése a Társulat részére meg-
történt, úgy további befizetést nem 
kell teljesíteniük. Ha az eddigi 
befizetés több, mint 126.000.- Ft, 
a 126.000.- Ft fölötti rész a tagnak 
visszajár. A tagnak egy nyilatkoza-
tot kell a Társulat részére eredeti 
példányban eljuttatni, amelyben 
közli, hogy milyen bankszámla-
számra kéri a túlfizetés visszafi-
zetését. Nagyon kivételes esetben 
tud a Társulat nem bankszámlára 
túlfizetés visszafizetést teljesíte-
ni, az ezzel járó magas költségek 
miatt. A kitöltendő nyilatkozatot, 
valamint tájékoztatást a túlfizetés 
vagy esetleges hátralék összegéről 
a Kivetés módosítás mellékleteként 
a Társulat a Tag részére kiküldi.

2. Egyösszegű 160.000.- 
Ft-ot befizető, LTP-vel szerződő 
érdekeltek esetén a Tag részére a 
Kivetés módosítás mellékleteként 
kiküld a Társulat egy kitöltendő 
nyilatkozatot. Ebben a nyilatko-
zatban a Szerződőnek az OTP 
fele rendelkezni kell az LTP szer-
ződés felmondásáról, valamint 
arról, hogy a Társulatot megille-
tő (állami támogatással, kamattal 
növelt) 126.000.- Ft feletti részt 
(maradványösszeget) állami támo-
gatással növelten (ebben az esetben 
a lakáscélt az OTP felé igazolni 
kell kiutalást követő 120 napon 
belül) vagy állami támogatás nél-
kül kívánja a nyilatkozatban közölt 
bankszámlára vagy postai címre 
kiutaltatni. Ez utóbbi esetben a 
lakáscélt (mivel nincs állami támo-
gatás) nem kell igazolni, a vissza-
utalt összeg szabad felhasználású. 
Fentiek szerint az ezt a fizetési 

módot választó Tag a túlfizetését 
kizárólag az OTP LTP-től kapja 
meg, hiszen a Társulathoz teljesí-
tett befizetése az OTP LTP ma-
gánszámlájára átutalásra került. A 
kitöltött felmondó nyilatkozatot a 
Társulat részére kell visszaküldeni, 
ugyanis azokat a Társulat nyilván-
tartja és haladéktalanul továbbítja 
az OTP részére.

3. A részletekben, havi 
2.490.- Ft-ot teljesítő, LTP-vel 
szerződő érdekeltek esetén a Tag 
részére a Kivetés módosítás mel-
lékleteként kiküld a Társulat két 
darab kitöltendő nyilatkozatot. Az 
egyik nyilatkozatban a Szerződő-
nek az OTP fele rendelkezni kell 
az LTP szerződés felmondásáról, 
valamint arról, hogy a Társulatot 
megillető (állami támogatással, 
kamattal növelt) 126.000.- Ft fe-
letti részt (maradványösszeget) ál-
lami támogatással növelten (ebben 
az esetben a lakáscélt az OTP felé 
igazolni kell kiutalást követő 120 
napon belül) vagy állami támoga-
tás nélkül kívánja a nyilatkozatban 
közölt bankszámlára vagy postai 
címre kiutaltatni. Ez utóbbi eset-
ben a lakáscélt (mivel nincs állami 
támogatás) nem kell igazolni, a 
visszautalt összeg szabad felhasz-
nálású. A másik nyilatkozatban a 
Tag arról kell nyilatkozzon, hogy 
a Társulatnál esetlegesen fennál-
ló túlfizetését milyen bankszámla 
számra kéri kiutalni. Ezt a befi-
zetési módot választó tag tehát 
két helyről kaphat túlfizetés visz-
szafizetést, egyrészt az OTP-től, 
másrészt a Társulattól. Mindkét 
nyilatkozatot a Társulat részére 

kell eljuttatni, a Társulat nyilván-
tartásba veszi és a felmondó nyilat-
kozatot haladéktalanul eljuttatja az 
OTP részére.

Nyomatékosan felhívjuk a ta-
gok figyelmét arra, hogy a kitöltött 
nyilatkozatok a tag által aláírva és 
két tanú által hitelesítve a Társulat 
részére történő mielőbbi visszajut-
tatása kulcsfontosságú mindany-
nyiunk számára, mert ezek nélkül 
a túlfizetések visszafizetése nem 
történhet meg.

A Társulat küldöttei a 2018. 
július 4.-én megtartott rendkívüli 
küldöttgyűlésen határoztak arról 
is, hogy a Társulat elszámolási el-
járását megindítja. Az elszámolási 
eljárás során a Társulat rendezi a 
Tagokkal szembeni túlfizetésből 
eredő kötelezettségeit. Ameny-
nyiben az elszámolás a Tagokkal 
rendben megtörtént, összehívható 
lesz a Társulat záró küldöttgyűlé-
se, amely a Társulat megszűnését 
kimondja. Ennek időpontja at-
tól függ, hogy a tagokkal milyen 
gyorsan sikerül az elszámolásokat 
lebonyolítani.

Tájékoztatásul közöljük, hogy 
az Önkormányzat honlapján még 
július hónapban elérhetőek lesz-
nek az érdekeltségi hozzájárulással 
kapcsolatos határozatok, valamint 
a kitöltendő nyomtatványok is le-
tölthetőek lesznek.

Számítunk a Tagok szíves 
együttműködésére.

Az ügyfélfogadásról minden 
tag a nyilatkozatokkal együtt fog 
tájékoztatást kapni.

Dézsi Ferenc
Elszámoló Bizottság elnöke

DOBOZI VÍZIKÖZMŰ TÁRSULAT TÁJÉKOZTATÓJA

Harmadszorra rendezték meg 
a nemzetiségi gasztronómiát és 
kultúrát népszerűsítő programot 
Nagybánhegyesen.

A Nemzetiségi Gasztronómiai 
Napot a Nagybánhegyesi Szlo-
vák Nemzetiségi Önkormányzat 
szervezte meg, mely már tavaly is 
nagy sikert aratott. A cél ezúttal is 
a Békés megyében élő nemzetisé-
gek ételeit és kultúráját bemutatni, 
erősíteni a nemzetiségek közötti 
kapcsolatot, illetve népszerűsíteni 
Békés megyében azokat a progra-
mokat, amelyek széles körben is-
mertté teszik a hazánkban élő nem-
zetiségek által képviselt értékeket.

Német, roma, román, szlovák 
nemzetiségek voltak jelen, települé-

sünket a Dobozi Cigány Nemzeti-
ségi Önkormányzat képviselte, ha-
gyományőrző cigány toroskáposztát 
főztek Czinanó János receptje, és 
vezénylete alapján. A gasztronó-
miai bemutatónak oly nagy sikere 
volt, hogy pillanatok alatt elfogyott 
a készített étel, a szakácsok büszke-
ségére. Igaz, ők éhen maradtak, de 
kárpótolta őket a többi nemzetiség 
által készített és küldött kóstoló.

A fellépők között idén nem 
láthattuk a Romkelepenes lányo-
kat, sokan hiányolták is látványos 
műsorukat. A Romániából érkező 
néptánc csoport bemutatója min-
denki számára felejthetetlen volt.

Molnárné dr. Tarkovács Márta

Készülőben a toroskáposzta

HAGYOMÁNYŐRZŐ NAP NAGYBÁNHEGYESEN

A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testüle-
te 2018. június 28-án tartotta meg 
testületi ülését.

Sztojka Tibor elnök tájékozta-
tást tartott a két ülés között eltelt 
időszakról, melyben elmondta: 
„Meghívót kaptunk a Békés Me-
gyei Rendőr-főkapitányságtól egy 
előadásra, melyre Czinanó János 
képviselő ment el, leginkább betö-
résekről, kábítószerről, lopásokról 
volt szó. Doboz vonatkozásában 
elmondható, hogy nem történtek 
ilyen esetek. 

2018. június 23-án képviseltette 
magát a Dobozi Cigány Nemzeti-
ségi Önkormányzat a Nagybánhe-
gyesi Nemzetiségi Gasztronómiai 
Napon, ami nagyon jól sikerült. 
Programok, főzések, tapasztalatcse-
rék történtek ezen a rendezvényen.„

Zsigmond Károly elnökhe-
lyettes gratulált a sikeres érettségi 
vizsgát tett két személynek Sztojka 

Tibor elnöknek és a nemzetiségi 
önkormányzat adminisztratív se-
gítőjének, Zsigmond Krisztinának. 
Javasolta, hogy valamilyen formá-
ban elismerését fejezze ki a Do-
bozi Cigány Nemzetiségi Önkor-
mányzat, amiért ilyen nagy lépést 
tettek meg, családosként, munka 
világában élőként, idősebb korosz-
tályba tartozóként. Ez példaként 
szolgálhat a mai cigány származású 
fiataloknak. Ezért felkéri a jegy-
ző asszonyt a kitüntetési határozat 
tervezet kidolgozására.

A következő napirendben a 
nyári programokat tárgyalta meg a 
testület:
1. nyári program:
A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testülete 
hátrányos helyzetű cigány gyerme-
keknek 1 napos hagyományőrző, 
tapasztalatcsere utat szervez Gyo-
maendrődre 2018. július 19-én. A 
kiránduláson résztvevők létszáma, 

legfeljebb 50 fő.
2. nyári program:
Felnőtteknek, 1 napos hagyo-
mányőrző, tapasztalatcsere út Eger-
be 2018. július 26-án. A kirándulá-
son résztvevők létszáma, legfeljebb 
50 fő.
3. nyári program:
A testület hátrányos helyzetű ci-
gány gyermekeknek 2018. augusz-
tus 6-tól – 11-ig nemzetiségi, népis-
mereti, művészeti, hagyományőrző 
és olvasótábort tart, melyet pályázat 
útján nyert el az önkormányzat. A 
táborban állandó résztvevők száma 
17 fő, valamint az előadók, segítők. 
4. nyári program:

A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testülete 
2018. augusztus 26-án nyílt Roma 
Kulturális és Gasztronómiai Napot 
tart Dobozon. A program célja el-
sősorban a cigány hagyományok 
ápolása és a többségi társadalom-
mal való együttélés elősegítése.

A program megvalósításának 
helye: Dobozi Sportpálya.

Sztojka Tibor elnök elmondta, 
hogy idén is szeretné, ha az 1-4. 
osztályába induló cigány tanulók-
nak tanszercsomagot adnának az 
esélyegyenlőség javítása érdekében. 
A létszámot még nem tudják, de a 
tavalyi évhez hasonlítva javasolja, 
hogy 100.000 Ft összeget határoz-
zanak meg a megvalósításhoz a fel-
adatalapú támogatás terhére.

Szabó-Bánfi Boglárka

NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZAT HÍREI

A nemzetiségi önkormányzat testületi ülése

Tájékoztató
Tájékoztatjuk a tisztelt lakosságot, hogy a Dobozi Hírmondó kiadója 2018 márciusától a Dobozi Óvár Non-
profit Kft. lett, ezáltal változott a hirdetések, köszöntők fizetési módja is. Ezért kérjük Önöket, amennyiben 

hirdetési felületünket kívánják igénybe venni, a hirdetés feladásakor szíveskedjenek fizetni.
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Egy iskola életében a ballagás 
különösen fontos helyet foglal el, 
hiszen ilyenkor egyszerre búcsúz-
tat és búcsúzik az intézmény. Már-
pedig elbúcsúzni sosem könnyű. 
Zsigmond Károly intézményve-
zető elsőként a ballagókhoz szólt: 
„Kedves végzős Diákok! Lehet, 
hogy már nem emlékeztek arra, 
hogy ezeket a hársfákat 2010 szep-
temberében, Ti ültettétek a tan-
évnyitó ünnepségen. Akkor azt 
ígértem nektek, hogy 8 év múlva, 
szüleitek e fák árnyékában nézhe-
tik végig a ballagási ünnepet. Eljött 
ennek az ideje! Ezek a növények 
meghálálták a gondoskodást, az 
ápolást, a védelmet. A gondozásért 
cserébe szépen megvastagodtak, 
erős gyökeret eresztettek, illatos 
virágokkal és szép zöld lombkoro-
nával ajándékoztak meg bennün-
ket. Persze azt is látjuk, hogy nem 
egyformán fejlődtek.

Nem volt ez másképp veletek 
sem! Tanítóitok, tanáraitok 8 éven 
keresztül egyengették utadat. Ta-
nítottak, neveltek, azért dolgoztak, 
hogy szép és nyugodt környezet-
ben tanulhass. Mindeközben, szép 
lassan a félszeg, kis törékeny gyer-
mekből felnőtté váltál. Majdnem 
felnőtté, hiszen a nagybetűs élet 
még előtted áll. Majd évek múltán 
látod, hogy milyen jó dolgod is volt 
itt a dobozi iskolában. Ezt azért 
merem mondani, mert nagyon sok 
volt tanulónk visszajár hozzánk, 
érdeklődik, vagy csak bejön, hogy 
egy-egy momentum felidézzen 
benne szép emlékeket. Jó dolgod 
volt itt! Hiszen mi is volt a felada-
tod a 8 év alatt?

Új tudást szerezni, barátsá-

got ápolni, új barátokat találni, 
sportolni, énekelni, táncolni, tá-
borozni, kirándulni, versenyezni. 
Mindezt egy jó közösségben te-
hetted. Az már elsősorban rajtad 
múlt, hogy mivel akarsz kitűnni a 
többi közül, rajtad múlt, hogy jól 
akartad érezni magad iskolánkban, 
vagy pedig kerested a konfliktust, 
magadba fordultál, eltaszítottad 
magad mellől tanárjaidat, osztály-
társaidat. Erre szerencsére nem sok 
példa volt!

És most itt ültök! Ki örömmel, 
ki bánatosan és olyan is van, akinek 
az egyik szeme sír, a másik nevet! 
Sír, mert a búcsú többnyire fájdal-
mas, nevet, mert érzi, hogy egy új 
élet, új lehetőségek előtt áll. Bízom 
benne, hogy a tarisznyában, mely 
a vállatokon lóg, megfelelő tudást, 
pozitív emberi tulajdonságokat 
visztek magatokkal iskolánkból 
a további utatokra. Öröm szá-
munkra és büszkék vagyunk arra, 
hogy mindannyian sikeres felvételt 
nyertetek, valamely középfokú in-
tézménybe. Vannak köztetek olyan 

tanulók is, akikre különösen büsz-
kék vagyunk! Hrabovszki András 
és Pribojszki Péter a Dobozi Isko-
láért Alapítvány emlékplakettjét 
veheti át. Ők nyolc éven át végig 
kitűnő eredményt értek el.

„Megtanultam, hogy mindenki 
a hegytetőn akar élni, anélkül hogy 
tudná, hogy a boldogság a mere-
dély megmászásában rejlik.” - írja 
Wass Albert. Ne keressétek tehát 
az igazi munka és teljesítmények 
nélkül kiadott bizonyítványok csa-
lóka világát. A sikerért, a tudásért 
mindig meg kell dolgozni. Mindig 
vannak és lesznek, akik jó példával 
járnak előttetek. Őket kövessétek! 
Igyekezzetek megérteni mindent, 
de egy-egy területen mélyedjetek el 
az átlagosnál jobban. Ettől lesztek 
egyediek, érdekesek. Sose legyetek 
szürke átlagemberek.

Útjaink, hamarosan elválnak, 
de az emlékek megmaradnak. 
És még valami itt marad belőle-
tek. Ezek a büszke, szép és illatos 
hársfák, melyek remélhetőleg sok 
ballagást megérnek még itt az is-
kolánk udvarán!” 

A megható pillanatokat a Kiss 
Rózsa tanárnő által vezetett kórus 
tette még felemelőbbé. Gitáron kí-
sért Komlósi György. A hetedikes 
osztályfőnök Kiss János és osztálya 
szervező munkáját minden ballagó 
diák és az ő szüleik nevében köszö-
nöm. 

Kedves Végzősök! A ballagá-
si ünnepség nem végleges búcsú. 
Induljatok el, váltsátok valóra ál-
maitokat, aztán térjetek vissza és 
meséljétek el, hogy veletek tudjunk 
örülni! 

www.dobozialtalanosiskola.hu

BALLAGÁS 2018

8.a osztály végzős diákjai 181 tanítási nap, 187 tanuló, 
29 pedagógus, több mint 600 ta-
nítási óra, közel 100 tanórán kívüli 
program – ez a 2017/2018-as tan-
év számokban a Dobozi Általános 
Iskolában. Sokatmondó, beszédes 
adatok ezek, azonban a valóság 
ennél is színesebb, gazdagabb, él-
ménydúsabb, időnként pedig em-
bert próbálóbb volt. Nem csoda hát, 
ha mindenki várta már a vakációt. 

Tanévzáró ünnepségünkön 
Zsigmond Károly intézményve-
zető köszöntötte a megjelenteket: 
„Kevés olyan jeles nap van egy isko-
la életében, amelyet azonos lelkese-
déssel várnak tanárok és diákok. A 
tanévzáró ünnepség biztos, hogy 
ezek közé tartozik. Az év lezárá-
sa természetesen nem történhet 
értékelés nélkül. A bizonyítvány-
ban mindenki láthatja az elvégzett 
munka eredményét. El lehet és el is 
kell gondolkodni azon, hogy min-
denki megtett-e mindent annak 
érdekében, hogy a számára lehető 
legjobb teljesítményt hozza ki ma-
gából. 

Büszkék vagyunk ballagó diák-
jainkra, akik közül 23-an érettségit 
adó középiskolában, míg 12-en 
szakképző iskolában folytatják ta-
nulmányaikat. Bízunk benne, hogy 
sikeresen megállják majd helyüket. 
Az iskolai élet különböző területeit 
megvizsgálva elmondhatjuk, hogy 
eredményes tanévet zártunk. Kitű-
nő tanulóink száma tizenhét.

Alsós kitűnőink: Kozák Rebeka, 
Megyeri Anna Dóra, Bakos Mar-
cell, Dancs Dóra, Gergely Gréta, 
Szabó Lajos, Tóth Renáta, Kovács 
Petra, Pápai Emese Réka.

Felsős kitűnőink: Balog Boglár-
ka, Brád Tamara Veronika, Czegle 
Zsolt Bendegúz, Vágner Csaba, 
Szűcs Alexandra Edina, Szűcs Ká-
roly Krisztián. Ugyancsak kitűnő 
lett idén is  Pribojszki Péter és Hra-
bovszki András; ők emlékplakett-
ben részesültek, hiszen nyolc éven 
keresztül szereztek kitűnő bizo-
nyítványt.” 

A tanévzáró ünnepség felemelő 
pillanata volt, amikor a kitűnő ta-
nulók felsorakoztak! 

„Nagy öröm számomra, hogy 
egy tanuló sem kényszerül pótvizs-
gára, vagy osztályismétlésre! Iga-
zából elvártam, hogy jó eredmény 
szülessen év végére iskolai szinten! 
Hiszen heti 41 órát felzárkóztatásra 
állítottunk be a tantárgyfelosztásba, 
14 pedagógus vezetésével. A jobb 

eredményt szolgálja az ösztöndíj 
pályázatunk is, mely 19 tanuló fel-
készülését segíti, 5 pedagógus veze-
tésével. 

Szabadidős programjaink to-
vábbra is népszerűek, szervezésük 
minden pedagógus szívügye. A tel-
jesség igénye nélkül gondolok itt az 
Adventre, a karácsonyi ünnepségre, 
farsangokra, gyereknapra, sport-
napra, tehetségeink a színpadon, 
népdal versenyre, jótékonysági est-
re, osztálykirándulásokra… és so-
rolhatnám.

 Nagy sikere volt a tavalyi évben 
az Erzsébet táboroknak! Örömmel 
jelentem be, hogy iskolánk idén is 
sikeresen pályázott. Ennek köszön-
hetően 6 egyhetes tematikus tábor, 
egy másik uniós pályázatnak kö-
szönhetően további 3 tábor kerül 
megrendezésre. Ezeknél a táborok-
nál a részvétel ingyenes. Nagy a vá-
laszték, éljenek a lehetőséggel. 

Jó volt tapasztalni, hogy min-
den meghirdetett tanulmányi ver-
senyünkre idén is nagy volt az ér-
deklődés a diákok részéről, a szép 
teljesítményeket rendre valamilyen 
ajándékkal jutalmazta iskolánk.” – 
mondta Zsigmond Károly. 

Tanévzáró ünnepségünk ven-
dége, Köves Mihály polgármester 
köszönetét fejezte ki: „Köszönöm a 
szülőknek azt, hogy gyermekeiknek 
a Dobozi Általános Iskolát válasz-
tották, bíznak a pedagógusokban, 
az intézményben. Jól döntöttek. 
Köszönöm a pedagógusok és se-
gítőik munkáját. És ne feledjük: a 
nyáron a sok tábor mellett megkez-
dődik a felújítás, mely várhatóan 
októberben fejeződik be. A belső 
munkálatok a szeptemberi tanév-
kezdésre el fognak készülni, így a 
tanítás megkezdődhet.”

Véget ért a 2017/2018-as tanév. 
Országszerte több mint egymillió 
diáknak kezdődött a nyári vakáció. 
Kedves Diákok! Az, hogy mivel te-
lik a nyár, rajtatok múlik! Kívánom, 
hogy a ti nyári bakancslistátok, 
vagy ha úgy tetszik stoplis listátok 
legyen nagyon hosszú és tartalmas.

Végezetül néhány jó tanács:
Vigyázz magadra!
Aludj sokat!
Keress kalandokat!
Ápold a barátságaidat!
Csinálj valami hasznosat!
Ismerj meg új helyeket!
Óvatos légy!

www.dobozialtalanosiskola.hu

KICSENGETTEK

Elérkezett a várva várt nyári szünet

8.b osztály végzős diákjai

Iskolánkban a Diákönkor-
mányzat és a DÖK segítő tanára 
minden évben egy olyan gyermek-
napot szervez, amilyenről min-
den diák álmodik. Idei szervezőnk 
Balog Mária tanárnő szívét-lelkét 
beleadta, hogy a vágyak valóra vál-
janak. A téma a szuperhősök tettei 

és világa volt, ezek köré épültek a 
feladatok. Pókembertől kezdve 
Amerika kapitányig mindenfé-
le csapattal találkozhattunk. A 13 
csapat 8 állomáson bizonyította tu-
dását, ügyességét, szupererejét. Míg 
az eredményhirdetésre vártunk és 
pihenőnket töltöttük, élő csocsó és 

vattacukor jegyek fogadtak minket. 
A feltöltő ebéd pedig mi más len-
ne, mint minden gyerek kedvence, 
a hamburger! 

Kellemesen elfáradtunk, kö-
szönjük a csodás napot!

Szigeti Boglárka

A GYERMEKNAP SZUPERHŐSEI

Az élő csocsó nagy sikert aratott A jól megérdemelt finomság

Kitűnő tanulóink
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Iskolánkban a hagyományos 
rendezvények egymásra épülnek. 
Ezért a hulladékgyűjtés megelőzi 
a gyereknapot, sportnapot, ugyanis 
a munkából származó jövedelmet 
tudjuk a szórakozásra, jutalma-
zásra fordítani. Így történt ez eb-
ben a tanévben is, gyermekeink 
és szüleik szorgalmának valamint 
pedagógusaink szervezőmunkájá-
nak köszönhetően megvalósíthat-
tuk a programjainkat. A gyerek- és 
sportnapunkat ezúttal egy napra 
terveztük, május 30-ára, amely a 
kihívás napja is volt egyben. A na-
punkat reggeli tornával kezdtük, 
amihez nagy örömünkre a társin-
tézményeink képviselői is csatla-
koztak, a felnőttek mellett telepü-

lésünk legkisebbjei, a bölcsisek és 
az óvodások is velünk tornáztak. A 
délelőtt lebonyolított „hősök„ ve-
zette gyereknap után következtek a 
sportnapi megmérettetések. A felső 
tagozatosaink kézilabda és fociku-
pán mérték össze erejüket, az alsó 
tagozatos osztályaink pedig ügyes-
ségi sportversenyen vetélkedtek. A 
kivívott és megérdemelt győzel-
meket érmekkel jutalmaztuk, amit 
a gyerekeink büszkén vettek nya-
kukba. Elmondhatjuk, hogy ez a 
napunk valóban sportosra sikerült, 
eredményes csapatépítéssel, sport-
szerűen vetélkedve telt, és kellemes 
fáradtsággal zárult.

Debreceni Hajnalka

SPORTNAP 2018

A napot mindenki a reggeli tornával kezdte

Mint korábban beszámoltunk 
róla, iskolánk több felsős tanuló-
ja felmérhette tudását a szegedi 
székhelyű Bendegúz Gyermek -és 
Ifjúsági Akadémia Tudásbajnokság 
megyei döntőjén, Békéscsabán.

A Bendegúz Akadémia 1998 
óta elkötelezett a tehetséggondo-
zásban több tantárgyból, országos 
szinten.

Felső tagozatos tanulóknak két 
szinten zajlott a megyei döntő, an-
gol nyelvből. Az ötödikeseknek és 
a hatodikosoknak „kezdő” szinten, 
a hetedik és nyolcadikos osztályo-
soknak „haladó” szinten. Itt már a 
legfelkészültebb gyerekek verse-
nyezhettek.
A közelmúltban érkezett meg a 
megyei döntő eredménye:

„Kezdő” szint: 
Makula Milán 6.b 
5. helyezett

Czegle Zsolt Bendegúz 5.a 
9. helyezett
Szatmári Petra 6.a 
10. helyezett
Vágner Csaba 6.a
11. helyezett
Szabó Boglárka 5.b
14. helyezett
Haladó szint:   
Szigeti Boglárka  8.a
10. helyezett
Hrabovszki András 8.b
13. helyezett
Pribojszki Péter 8.a
17. helyezett
Vaszkó Evelin 7.a
18. helyezett
Szűcs Edina 7.a
20. helyezett
Gratulálok minden versenyző-

nek a szép eredményekhez és az 
egész éves kitartó munkájukhoz!

Bálint Beáta

A BENDEGÚZ TUDÁSBAJNOKSÁG 2018. MEGYEI 
DÖNTŐJÉNEK EREDMÉNYEI ANGOL NYELVBŐL

A megyei döntő versenyzői

A Békéscsabai Erzsébethelyi 
Általános Iskola ebben a tanévben 
is meghirdette a négyfordulós me-
gyei csapatversenyét angol nyelvből 

felső tagozatosok számára.
A verseny két szinten zajlott: 

„Movers” (ötödik és hatodik osztá-
lyosok), „Flyers” (hetedik és nyolca-

dikosok). A feladatok közt voltak 
országismereti kérdések, nyelvtan, 
szókincs és plakátkészítés.

Orosházi, battonyai, szarvasi, 
eleki, gyulai, békéscsabai és dobozi 
iskolák diákjai versengtek egymás-
sal.

A „Movers” kategóriában isko-
lánk négyfős csapata a 21 csapatból 
9. helyezést ért el 317 ponttal.

Összehasonlításként: az 1. he-
lyezett 329 pontot, míg a 21. helye-
zett 194 pontot ért el!

Gratulálunk a csapattagoknak!  
Czegle Zsolt Bendegúz 5.a
Nagy Bence 5.a
Szabó Sándor 6.a
Vágner Csaba 6.a

Bálint Beáta

MEGYEI ANGOL CSAPATVERSENY 2017/2018

A verseny több fordulóból állt

2018. június 25-29-ig tartott 
a nyári aerobik táborunk. Az volt 
a célunk az idén is, hogy egy kel-
lemes, sportos hetet szervezzünk 
a 26 fő gyermeknek, fiatalnak és 
felnőttnek, miközben az egészséges 
életmódra nevelés, a sportolás jóté-
kony hatásának megerősítése és egy 
jó közösség kialakítása voltak a fő 
céljaink. 

A tábor programjai alatt felké-
szültünk a XI. Dobozi Mézes Fesz-
tivál aerobik bemutatójára is, amire 
megtanultunk a tábor résztvevőivel 
egy közös gyakorlatot, illetve egy 
koreográfiát azok is tanulhattak 
velünk, akik csak a tábor ideje alatt 
csatlakoztak hozzánk.

Az időjárás kellemes volt egész 
héten, így a Dobozi Közösségi Ház 
és Könyvtár nagytermében tartott 
foglalkozásokon kívül, délutánon-
ként volt lehetőségünk a szabadban 
is programokat szervezni és egy jó 
hangulatú játékos sorversenyt is 
rendeztünk, amiért minden részt-
vevő, egy kis ajándékot kapott.

Szerdán egy vidám és kellemes 
kirándulást szerveztünk Gyoma-
endrődre. Az időjárás kissé boron-
gós volt, de ez sem szegte a kedvün-
ket. Délelőtt Békéscsabán a Szlovák 
Tájházban néztük meg az új hímzős 
kiállítást és a ház állandó tárlatait. 
Sok új és érdekes ismerettel bővült 
a tudásunk. Majd elindultunk úti 
célunk felé, ahol először elfogyasz-
tottuk az ebédünket a Gyomaend-
rődi Liget Söröző és Étteremben, 
majd fürdőzéssel és pihenéssel töl-
töttük el az időt  a hazaindulásig.

Csütörtökön szerveztük meg a 
2018. év II. háziversenyét is, ame-

lyen 4 korcsoportban, 13 aerobiko-
sunk mérte össze a sporttudását.

1 korcsoportban: I. Bakos Bi-
anka, II. Szabó Enikő, III. Lukucz 
Lara Hanna

2 korcsoportban: I. Kozák Re-
beka, II. Baku Dóra, III. Nagy 
Csenge és Szarvas Kata Bodza 

3 korcsoportban: I. Nagy István 
Kende, II. Fekete Gréta, III. Vágási 
Adrienn

4 korcsoportban: I. Lelóczki 
Éva, II. Molnár Petra, III. Vágási 
Viktória lett.

Különdíjas lett a nézők és tábo-
rosok szavazata alapján: Nagy Ist-
ván Kende.

Minden aerobikos nagyon 
ügyesen felkészült a megmérette-
tésre, ezúton is gratulálok minden-
kinek!

Pénteken délután pedig aerobik 
versenyes videókat néztünk. Remé-
lem, tudtunk egy kis ízelítőt adni 
az aerobik sportág szépségéből a 

régi országos amatőr bajnokságain-
kon készült, és a profi versenyekről 
bemutatott videókkal, és sikerült 
megerősíteni minden dobozi aero-
bikosban, hogy szorgalmas és kitar-
tó sportolással, milyen szép sikere-
ket lehet elérni ebben a sportágban. 
Az utolsó nap uzsonnáján Sziromi 
Elemérné ínycsiklandó csörögéivel, 
fincsi házi lekvárjaival, és Molnár-
né Váradi Erzsébet fantasztikus 
pizzás-csigáival vendégeltek meg 
minket, illetve Balogh Sándornétól 
is kaptunk az egész heti étkezé-
sekhez nagyon finom házi sajtot. 
Nagyon szépen köszönjük ez úton 
is az édesanyáknak és Katinak is a 
finomságokat!

Köszönetet szeretnénk monda-
ni a Dobozi Szabadidős és Moz-
gáskultúra Közhasznú Sportegye-
sületnek, a Dobozi Közösségi Ház 
és Könyvtárnak, Doboz Nagyköz-
ség Önkormányzatának minden 
nemű támogatásukért és a Dobozi 
Mesekert Óvoda és Konyhának 
a kitűnő ebédekért! Köszönjük a 
Napocska Bolt és Eperke Zöldség 
Gyümölcs Üzletnek és Bak László-
nak a támogatását! 

De a legnagyobb köszönet a 
Dobozi Közösségi Ház és Könyvtár 
kollektívájának jár, hiszen ők egész 
héten azon fáradoztak, hogy a tá-
bor alatti étkezések és a programok 
gördülékenyen lezajlódhassanak!

Azt hiszem, nagyon kellemesen 
és hasznosan töltöttük el a tábo-
rosainkkal ezt a hetet, és sikeresen 
felkészültünk a július 7-i falunapi 
fellépésre is. Kívánok mindenkinek 
további kellemes és szép nyarat! 

Sziromi Katalin

AEROBIK TÁBOR

A táborban kicsik és nagyok egyaránt részt vettek

Az aerobik háziverseny díjazottjai

INGYENES JOGI TANÁCSADÁS
Dr. Vári Ádám ügyvéd minden hónap első pénteki napján 

INGYENES JOGI TANÁCSADÁST tart a Dobozi Gondozási Központban.
A következő időpontok: 2018. augusztus 3. 9.00 -12.00 óráig Szabad időpontok még vannak! 

Telefon: 06/66 268-171
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A Dobozi Hírmondó szerkesztősége arra kéri a sportolókat, sport barátokat,  
ha bármilyen sporteseményről tudnak, azon részt vettek, jelezzék szerkesztőségünknek,  

így mi is be tudunk számolni ezekről a történésekről. 
E-mail: hirmondo@doboz.hu;      Tel.: 06/20 288-5862

Tájékoztatjuk Önöket, hogy a 2018. évre a következő 
szállítási időpontokat terveztük: 

Zöldhulladék-szállítás: 

 Július 20.  Augusztus 24.  Szeptember 21. Október 19.  November 05.  

November 23. December 03.

Szelektívhulladék-gyűjtés: 

Augusztus 9. Szeptember 13.  Október 11. 

November 8. December 13.

Megkérjük a tisztelt lakosokat, hogy a kommunális és a szelektív 

hulladékgyűjtő edényeket a hulladékszállítás napján reggel 6 óráig 

szíveskedjenek az ingatlanjuk elé kihelyezni.

Júniusban két programot 
szerveztünk tagjaink számára. 
 Először az Egészséges Életmód 
címmel vetítéssel egybekötött előa-
dás volt a Dobozi Gondozási Köz-
pont ebédlőjében. Tájékoztatást 
kaptunk a helyes táplálkozásról, a 
sok káros anyag beviteléről, a szer-
vezetünkben felgyülemlő mérgező 
anyagok semlegesítéséről. Az előa-
dás után a résztvevőket megvendé-
geltük.

Következő programunk a gyo-
maendrődi Liget Fürdő megláto-
gatása volt. Aggodalommal készül-
tünk, mert az időjárás nem sok jót 
ígért számunkra. Szerencsére az 
indulás reggelén kisütött a nap és 

egész nap szép, kellemes időt kap-
tunk az „égiektől”. Így tagjaink a 
„svédasztalos” ebédnek köszönhető-
en minden percet kellemesen tölt-
hettek el.

A következő program júli-
usban a Mézes Fesztiválon való 
részvétel lesz. Ezt követően, július 
28-án Berekfürdő lesz az úti cél.  
Részletekről a Gondozási Központ-
ban tartott fogadóórán hétfőnként, 
9-11-ig vagy a 06/70-321 8283-as 
telefonszámon lehet. Jelentkezhet-
nek a tagsággal nem rendelkezők is.

Várjuk új tagok jelentkezését!

Vantara György
Helyi csoport vezető

MOZGÁSKORLÁTOZOTTAK 
HELYI SZERVEZETÉNEK HÍREI

Kirándulás Gyomaendrődön

A Dobozi Népdalkört a 2018. 
május 13-án Békés városában 
megrendezett Békés Megyei ha-
gyományőrző Népdalkörök járá-
si, valamint szólóénekesek Régiós 
Versenyén a zsűri arany fokozattal 
minősítette. Szólóénekeseink, Szat-
mári Jánosné és Balog István ezüst 
minősítést kaptak. Dicséret illeti a 
népdalkör tagjait, szólóénekesein-
ket, kitartó szorgalmas munkáju-
kért, a szép eredményért.

A versenyen 36 műsorszám 
(csoport, szóló) volt, amelynek le-
bonyolítása több, mint öt órát vett 
igénybe. A színvonalas és változa-
tosan összeállított népdalcsokrok 
végighallgatása élmény volt szá-
munkra és szakmailag is tapaszta-
latot nyújtott.

Köszönet illeti a szervezők és a 
zsűri munkáját.

Nagy Zsuzsanna  
szakmai vezető

A Dobozi Népdalkört arany fokozattal minősítették

NÉPZENEI VERSENY BÉKÉSEN

Idén 12. alkalommal rendezték 
meg az Egy hajóban evezünk vízi-
túrát.

A résztvevők Gyuláról indultak 
és Szanazug érintésével Békésig 
eveztek, majd a következő napon 
Békéstől Köröstarcsáig folytathatták 
a túrát a vízek szerelmesei. A kez-
deményezés célja, hogy érzékeltesse 
az itt élő emberekkel, hogy a Körö-
sök összekötik a közelében élő em-
bereket. Az „Egy hajóban evezünk” 
elnevezés ennek a ténynek a fon-
tosságára utal. A túrán résztvevők 
megcsodálhatták a Körösök mentén 
látható környezeti értékeket, vala-
mint a víz mentén lévő különleges 
állat- és növényvilágot.

Településünket Molnárné dr. 
Tarkovács Márta jegyző asszony, 
valamint Balog János képviselte az 
evezés során. Jegyző asszony így 

nyilatkozott az élményeiről:
„Az első szakaszt Gyula-Szana-

zug közt erős szembeszéllel tettük 
meg, egyébként az időjárásra nem 
lehetett panaszunk. A Fehér-Körös 
Gyula-Szanazugi szakasza kezdők-

nek, kisgyermekes családoknak ki-
fejezetten ideális, a meder keskeny, 
átlátható, bedőlt fáktól mentes. 
Reméljük, a következő évben a La-
pátos vízi-megállóhelyet megújult 
külsővel is be tudjuk mutatni. Az 
uniós pályázatnak köszönhetően az 
eszközbeszerzés már megtörtént: 
önkormányzatunk két kajakkal és 
három kenuval, valamint egy hajó-
szállító utánfutóval rendelkezik, az 
Ibolya utcai ingatlan felújítása a kö-
zeljövőben megtörténik (vizesblokk, 
főzőhelyek), a vízi turizmusra épülő 
egyéb pályázatainkat is folyamato-
san készítjük elő, és nyújtjuk be.”

Még soha annyian nem vettek 
részt a túrán, mint ebben az évben, 
a létszám közel százhetven volt. A 
szervezők nagy örömére egyre több 
embert mozgat meg az „Egy hajó-
ban evezünk”nevezetű vízitúra.

Szabó-Bánfi Boglárka

EGY HAJÓBAN EVEZÜNK!

A Körösök összekötik a közelében élő embereket

Településünket is képviselték a vízitúrán

Egy diákönkormányzat munká-
ját nagyon sok szempontból be le-
het mutatni. Lehet idézni az alapító 
dokumentumokból, meg lehet néz-
ni az éves munkatervet, s mindez 
egy objektív képet tükrözne. Meg 
lehet azonban közelíteni szubjek-
tíven is, amikor csak arra koncent-
rálunk mi mindent is csináltunk 
jókedvűen, adott esetben esőtől 
rettegve, milyen volt beleharapni 
a papírgyűjtés 1-3. helyezettjének 
járó tortába, és milyen vattacukor 
mámorban úszni a gyereknapon. 
Megpróbálom mindkét szempon-
tot érvényesíteni írásomban, így 
remélem mindenki számára tudok 
hasznos információkkal szolgálni.

A Diákönkormányzat célja: 
1. a diákjogok védelme
2. a diákok érdekeinek képvise-

lete
3. a szervezett véleménynyilvá-

nítás biztosítása
4. a hagyományok őrzése és újak 

teremtése
5. a tartalmas, színes diákélet 

feltételeinek megteremtése
6. a szervezet támogatni kívánja 

a diákság kulturális programokon 
való részvételét, illetve ilyen progra-
mokat szervez, vagy a szervezésben 
segítséget nyújt

7. az iskolán belüli jogérvénye-
sítés, illetve kötelességteljesítés

8. a tagok számára lehetőség 
biztosítása a közéleti tevékenység 
elsajátítására, gyakorlására

A Diákönkormányzat felépíté-
se:

4-8. osztályig minden osztály 
megválasztja 2 képviselőjét, akik 
a havonta tartott gyűléseken kép-
viselik osztálytársaik véleményét, 
valamint tájékoztatják az osztályt 
a gyűlésen elhangzott közérdekű 
dolgokról. A gyűlések jó hangulat-
ban, kreatívan és problémamegol-
dásra készen szoktak eltelni. Itt be-
széljük meg kinek milyen feladata 
van a nagyobb rendezvények meg-
szervezésében, ötleteikkel segítik a 
programok színesebbé, izgalmasab-
bá tételét.

A dákönkormányzat elnökét 
és helyettesét a képviselők választ-
ják meg. Idén Szilágyi Petra 8.b 
elnökként, Baráth Csenge Dóra 
7.a elnökhelyettesként látta el fel-
adatát. Amióta létezik Diákönkor-
mányzati rendszer az oktatási in-
tézményekben, azóta iskolánkban 
is mindig akadt olyan pedagógus, 
aki szívesen veszi szárnyai alá azt 
a nemes feladatot, hogy a diákön-
kormányzat segítő tanára legyen/
Váradi Edit, Szabó Anikó, Kádár 
Ádámné és jelenleg Balog Mária/.

A diákönkormányzat egy szep-
temberben elkészített munka-
terv alapján végzi éves munkáját, 
melynek elkészítésénél az alábbi 
célkitűzést veszi figyelembe: Te-
vékenységével támogatja az iskola 
vezetésének mindazon törekvéseit, 
amelyek a színes diákéletet szolgál-
ják.

A DÖK szervezésében zajlik: 
- gyermeknap
- Mikulás- rendezvény

-egyéb hagyományteremtő 
szándékkal megrendezendő prog-
ramok pl.: karácsonyi „cipősdoboz” 
akció

- iskolai szabadidős programok 
szervezése, előadások szervezése

- DÖK faliújság működtetése
- gyerek ügyeletesi rendszer 

működtetése
- papírgyűjtések lebonyolítása 

/az őszi és tavaszi gyűjtés bevéte-
léből finanszírozzuk az általunk 
szervezett programokat, valamint 
versenyekre biztosítjuk a rászoruló 
tanulók nevezési díját, utazási költ-
ségét/ 

Diákönkormányzatunk munká-
ját kiemelkedően támogatja Doboz 
Nagyközség Önkormányzata és a 
helyi civil szervezetek.

Természetesen nem csak a szó-
rakozásról szólnak napjaink. Az 
iskola házi rendjét közösen átbe-
széljük, a vitás pontoknál körbejár-
juk a lehetőségeket, részt veszünk 
a megyei diákjogi rendezvényeken, 
versenyeken. Képviseljük diákön-
kormányzatunkat a helyi kulturális 
rendezvényeken.

Közösen, több bennünk mun-
káló világ egyéni látásmódjával 
együtt dolgozva úgy érzem, diák-
önkormányzatunk minden rendez-
vénye boldog diákéletet eredmé-
nyez iskolánkban.

Balog Mária 
a DÖK segítő tanára

Elérhetőség: (66) 268-216 (köz-
ponti telefonszám)

A DOBOZI ÁLTALÁNOS ISKOLA DIÁKÖNKORMÁNYZATÁNAK BEMUTATÁSA
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Nincs időm olvasni – 12 hónap, 
12 könyv

„Bármi megtörténhet: lerobban-
hat az autó, leállhat a metró, lehet egy 
hosszú sor a postán... A Híradó előtt, 
amíg a fodrász beszárítja a hajam 
is el tudok olvasni pár oldalt. Persze 
előfordult már olyan is, hogy hetekig 
nem vettem könyvet a kezembe, ezért 
is indítottam el a Facebookon a Nincs 
időm olvasni kihívást, hogy közösen, 
egymást támogatva és inspirálva ol-
vassunk. Szerintem a közösség erejével 
hathatunk egymásra. Én megadom a 
témakört, aztán bárki leírhatja, mit 
olvasott és miért tetszett neki.”

- Szabados Ágnes
Egy kihívást ajánlok a figyel-

mükbe. Szabados Ági – híradós, 
műsorvezető, szerkesztő - egy blo-
got indított útjára, amely ahogy ő 
írja az olvasásról, a könyvekről és 
természetesen róla szól. Legna-
gyobb hangsúly természetesen az 
olvasáson van és azon, hogy egy 
egészen szép kis közösség szerve-
ződött Ági köré az ismert közös-
ségi oldalon ahol ajánlanak, posz-
tolnak, élményeket osztanak meg 
egymással a könyvet szerető em-
berek. Könyvtárunk is csatlakozott 

a programhoz május hónapban és 
igyekszünk olvasóink számára az 
adott hónap témájában könyveket 
ajánlani.

Porlik, mint a szikla
Ilont és két testvérét egészen 

a magyar fővárosig menekíti Szé-
kelyföldről az édesapjuk. Talán az 
emlékek elől, hogy feledni tudják a 
borzalom éjszakáját, hogy végre el-
hallgattassák az ablakba újra és újra 
leszálló, halálhírt hozó kuvik hang-
ját. Az ország gyásznapját követő 
hajnalon, a félrevert harangok zú-
gása közepette hagyják el az ezer-
éves „szülőhazát”. De nemcsak el-
lehetetlenített életük roncsait viszik 
magukkal a szekéren, hanem egy 
súlyos családi titkot is a szívükben. 
Sorsfordító történelmi események, 
legendák, hagyományok, egy család 
több generációjának évszázadon át-
ívelő megindító és elgondolkodtató 
históriája rajzolódik ki a regény-
ben..

A leggazdagabb árva
A leggazdagabb árva egy kis-

lány története, aki születésekor 
mesés gazdagságot, grófi címet és a 
fényűző élet ígéretét kapja. Egy kis-
lányé, aki születése után nem sokkal 

elveszíti az édesanyját. Krisztina 
édesapja az ország egyik legtekin-
télyesebb főura, a kígyósi uradalom 
gazdája, aki súlyos betegségéből 
csodával határos módon felépül, így 
nem halálhíréről értesül a rokonsá-
ga, hanem esküvői meghívót kaphat 
kézhez. Az édesapa feleségül veszi 
kulcsárnője lányát, amivel megbot-
ránkoztatja az örökségre ácsingó-
zó rokonságot. Az esküvő napján 
hatlovas hintó érkezik a kastély elé, 
benne a nászajándékkal: egy fekete 
koporsóval…

A történet valós szereplői egy-
kor a kígyósi puszta lakói voltak, a 
jótékonykodásáról ismert Wenck-
heim Krisztina grófnő, Sisi császár-
né palotahölgyének életével ismer-
kedhet meg az olvasó a regényben, 
amely igen részletesen, érzelmi 
húrokat is pengetve mutatja be az 
akkori uradalmat és főúri viszo-
nyokat. Mindkét könyv garantáltan 
letehetetlen, és persze a könyvborí-
tó is megkapó. Jó olvasást kívánok! 
forrás: Szabados Ágnes blogja, 
Bauer Barbara szerzői oldala

Óréné Szabó Erzsébet

KÖNYVAJÁNLÓ

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzata a Gazdasági és Innovatív 
Program keretében a Magyar Ka-
jak Kenu Szövetség Konzorciumi 
partnerként pályázatot nyújtott be, 
„Az Alsó-Tisza és a Körösök vízi 
turizmusának komplex fejlesztése” 
címmel.

A pályázat részeként egyrészt 
megvalósul Doboz-Szanazug terü-
letén egy Lapátos vízi megállóhely 
kialakítása, melynek kivitelezési 
feladataira 15. 240. 000. Ft-ot nyer-

tünk el, valamint a vízitúra meg-
állóhely hálózaton belül történő 
színvonalas működtetéséhez, meg-
valósításához szükséges minőségi 
eszközök széles körű beszerzése 
válik elérhetővé. Ennek részeként 
Önkormányzatunk a BJMOKK 
Sportüzemeltetés Kft. konzorciumi 
tagtól együttműködési megállapo-
dás keretében a túrázáshoz szük-
séges minőségi eszközöket kapott. 
Ezek leszállítására, átvételére június 
hónapban került sor. 2018. június 

14-én a Maty-éri pályán átvételre 
került 1 db vonta, 2 db kajak vala-
mint a hozzá tartozó kiegészítők. 
A következő héten községünkbe 
beszállították a 3 db 4 személyes 
kenut és a szükséges kiegészítőket. 
2018. június 25-én hosszas egyez-
tetés és a szükséges tervek, engedé-
lyek beszerzése után Doboz, Fekete 
Körös 0.075 fkm jobb parti szelvé-
nyében összerakásra került a Do-
boz Nagyközség Önkormányzata 
által üzemeltetett víziműállomás. 
A víziműállomást 14 db speciális 
mobil egységből állították össze 
kollégáink a kivitelező alkalma-
zottjaival. A Lapátos vízi megálló-
hely részeként a szezon végéig csó-
nakkikötőként szolgál az ide érkező 
kajakosok és kenusok számára. Re-
méljük, hogy a pályázat részeként 
kialakított Lapátos Vízi Megálló-
hely és a tervezésre került eszközök 
lehetőséget adnak a vízi turizmus 
keretén belül idelátogatóknak az 
aktív minőségi pihenéshez.

Horváth Zsuzsanna

A csónakkikötő várja vendégeit

AZ ALSÓ-TISZA ÉS A KÖRÖSÖK VÍZI TURIZMUSÁNAK KOMPLEX FEJLESZTÉSE

„ A munka az igazi érték, mely-
nek nagyságát a tudás adja,

és hogy a tudást kizárólag célratö-
rő, rendszeres tanulással 

és tapasztalatok útján lehet meg-
szerezni.”

Prof. Dr. Török Szilveszter

Emberi Erőforrás Fejlesztési 
Operatív Program

„Szegregált élethelyzetek fel-
számolása komplex programokkal 
(ESZA)”

Projektazonosító: EFOP-1.6.2-
16-2017-00020

Projektcím: a Dobozi Nagyköz-
ségi Önkormányzat és az Ösvény 
Esélynövelő Alapítvány együttmű-
ködésével”

Főpályázó: Doboz Nagyközség 
Önkormányzata 5624 Doboz Kos-
suth tér 3.

Konzorciumi partner: Ösvény 
Esélynövelő Alapítvány 5525 Fü-
zesgyarmat Klapka u.33.

Tisztelt Doboziak!

Az Európai Unió és Magyaror-
szág Kormánya fontos célként tűz-
te ki, hogy a mélyszegénységben élő 
hátrányos helyzetű emberek társa-
dalmi felzárkózását és integrációját 
segítse. Ezért a Központi Statiszti-
kai Hivatal 2011-es népszámlálási 
adatainak felhasználásával elké-
szítették az országos szegregátum 
adatbázist és térképet. A felmérés 
alapján 709 településen 1384 olyan 
település rész található Magyaror-
szágon, ahol egyszerre vannak jelen 
a munkanélküliségi, a szociális és 
egészségügyi problémák és a szol-
gáltatásokhoz való hozzájutási ne-
hézségek. A hátrányos helyzetben 
élők és a hátrányos helyzetű telepü-
lések a kialakult helyzetet önerőből 
nem tudják megoldani.

A kialakult élethelyzetek fel-
számolására kiírt EFOP-1.6.216 
elnevezésű pályázatát Doboz 
Nagyközség Önkormányzata és a 
füzesgyarmati Ösvény Esélynövelő 
Alapítvánnyal közösen benyújtotta. 
A sikeres pályázat célja a szegregált 
lakókörnyezetben, mélyszegény-
ségben élő hátrányos helyzetű em-
berek társadalmi felzárkózásának és 
integrációjának a segítése Doboz 

településen.
Az adatbázis alapján a térség-

ben élő célcsoportok számára lehe-
tőség nyílik tudásfejlesztő képzése-
ken való részvételre úgy mint,

-pénzügyi alapismeretek meg-
szerzésére,

-különböző szakmák elsajátítá-
sára,

-digitális íráskészség fejleszté-
sére,

-egészségügyi szűréseken való 
részvételre.

A projekt keretében lehetőséget 
biztosítunk az alábbi szakemberek 
szakmai tudásának igénybevételére:

-jogász,
-pszichológus,
-logopédus,
-addiktológus,
-fejlesztő pedagógus

Az elkövetkezendő három év-
ben 171 fő vesz részt a programban, 
melyből 129 fő különböző képzése-
ken vehet részt. 144 fő egészségügyi 
szűrését biztosítjuk. Az általános 
iskolában felzárkóztató, fejlesztő, 
tehetség gondozó, sport és játékos 
programokat biztosítunk a helyi 
gyermekeknek.

Projekt kezdete: 2018.05.01.
Projekt zárása: 2021.05.01.
Célcsoport: 16 – 54 év közöt-

ti Árpád, Irányi, Károli Gáspár, 
Nagyváradi, Szondi, Bercsényi, 
Széchenyi, Kodály, Madách, Ke-
reszt, Sámson, Gyengevésze utcai 
lakosok.

Projekt központi helye: Csillag-
pont 5624 Doboz, Sámson utca 15.

Azt gondolom, hogy az előt-
tünk álló három év nagyon sok 
hasznos képzést, programot és 
számos fejlesztést biztosít települé-
sünk minden lakójának. Kívánom, 
hogy a programban résztvevő 171 
fő megfelelően kamatoztassa a se-
gítő szakemberek tanácsait, javas-
latait. 

Balog Sándorné 
szakmai vezető

ESÉLYTEREMTŐ SZOLGÁLTATÁSOK MEGVALÓSÍTÁSA 
DOBOZ NAGYKÖZSÉGBEN

Tájékoztatjuk a Tisztelt lakosságot, hogy a parlagfű elleni védeke-
zést június 30-ig meg kellett kezdeni, ezt követően folyamatosan foly-
tatni kell a tevékenységet, hogy a parlagfű virágzását megakadályozzák.

Hivatalból vagy bejelentés alapján a Polgármesteri Hivatal munka-
társainak helyszíni ellenőrzést kell végezni. Amennyiben az ellenőrzés 
alapján megállapítást nyer a parlagfű elleni védekezés elmulasztásának 
ténye,   közérdekű védekezést elrendelő határozat meghozatalára kerül 
sor.

A határozat alapján a közérdekű védekezés elvégzésével megbízott 
vállalkozó elvégzi a parlagfű-mentesítést, melynek költségeit az ügy-
félnek kell megfizetnie. Költségnek minősül a vállalkozó költsége és 
a közérdekű védekezés végrehajtásával kapcsolatban felmerült hivatali 
költség is.

A közérdekű védekezés elrendelését követően az önkormányzat 
jegyzője köteles az ügyben keletkezett iratokat továbbítani a Békés 
Megyei Kormányhivatal Békéscsabai Járási Hivatal Agrárügyi Főosz-
tály Növény- és Talajvédelmi Osztályának,  amely növényvédelmi bír-
ságot szab ki  a védekezési kötelezettségét elmulasztó földhasználóval 
szemben.

Eddigi gyakorlatunk alapján továbbra sem a bírságolás a célunk, 
azonban fokozott együttműködést kérünk a lakosságtól, hogy ezt elke-
rüljük. Kérjük, ha lakókörnyezetükben parlagfüvet észlelnek, a szomszé-
dok, ismerősök egymásnak is segítsenek a védekezésben.

Molnárné dr. Tarkovács Márta
jegyző

Sajnálattal tapasztaltuk, hogy 
Doboz külterületén már több al-
kalommal történt illegális hulladék, 
illetve építési törmelék-lerakás. Az 
építési törmeléket az arra kijelölt 

hulladéklerakó helyre kell szállí-
tani.  Önkormányzatunk együtt-
működve a polgárőrséggel, ren-
dőrséggel, lakosokkal, kiemelten 
fogja figyelemmel kísérni a jogelle-

nes   tevékenységeket, és meg fogja 
tenni a feljelentést.

Megkérjük a lakosságot, ha 
ilyen jellegű cselekményt tapasztal-
nak, értesítsék a rendőrséget, pol-
gárőrséget vagy az önkormányzatot. 
A hulladék jogellenes elhelyezése 
esetén nemcsak hulladékgazdál-
kodási bírság szabható ki, hanem 
ezzel párhuzamosan büntetőjogi, 
kártérítési felelősség megállapítá-
sára is sor kerülhet, kötelezni  lehet 
az elkövetőket az eredeti állapot 
helyreállítására, illetve a hatóság a 
jogsértéssel érintett eszközt, dolgot, 
illetve a hulladék szállítására hasz-
nált járművet lefoglalhatja.

Molnárné dr. Tarkovács Márta
jegyző

Az építési törmelék lerakása tilos

AZ ILLEGÁLIS HULLADÉKLERAKÁSRÓL

FELHÍVÁS
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Néhány éve kissé kibővült az 
oktatói munkám, hiszen nem csak 
aerobikot, hanem néptáncot és tár-
sastáncot is tanítok most már fiata-
loknak és felnőtteknek. Így az idei 
évben 3 stílusú, ezen belül 8 amatőr 
művészeti csoportot készítettem fel 
az évzáró rendezvényekre.

2018.05.31-én a „Leg a Láb” 
Alapfokú Művészeti Iskola dobo-
zi néptánc tagozatos gyermekeivel 
együtt zártuk mi is az évet, a 8 fős 
Dobozi Ifjúsági Néptánc Csopor-
tommal. A 2017-es év során 13 
néptáncbemutatónk volt helyi és 
más települések rendezvényein. A 
2017/2018-as évben 5 néptánc ösz-
szeállítást tanultunk meg és mutat-
tunk be a nagyközönség előtt. 

Minden alkalommal igyekszem 
olyan tánckoreográfiát összeállíta-
ni, amely 1-1 történetet mond el 
és kötődik a hagyományos paraszti 
élet főbb eseményeihez, úgymint 
szüret, udvarlási szokások, lakoda-
lom, báli-időszak, tavaszvárás.

A fellépések és a bemutatók 
előtt el szoktam mondani, hogy 
jómagam nem vagyok néptáncok-
tató, az internetről, oktató filmek 
segítségével sajátítottam el azokat 
az alaplépéseket, és állítom össze 
a koreográfiákat, amelyeket a fia-
taloknak megtanítottam az eddig 
eltelt évek alatt.

De én úgy gondolom, hogy na-
gyon jó dolognak számít, és ritka, 
hogy csak úgy összeállnak fiatalok, 
és közösen alkotnak valami szépet, 
és épp néptánccal töltik a szabadi-
dejüket. 

Mi a lényeg mégis, és hogyan 
működik jól ez a dolog? Először 
is, és ez a legfontosabb szeretjük 
és tiszteljük egymást! A másik az, 
hogy valamiféle vonzalom van ben-

nünk a gyökereinkhez és a hagyo-
mányainkhoz.

A néptánc évzárónkon most 
először került bemutatásra a „Pün-
kösdi varázslat” elnevezésű új kalo-
csai néptánc összeállításunk, amely 
a régi udvarlási szokásokat eleveníti 
fel, és azt, hogy régen a fiatalok, ho-
gyan ismerkedtek meg egymással.

Majd a rábaközi táncunkat mu-
tattuk be, amely a tavasz, a vidám-
ság eljövetelét üdvözli és köszönti. 
Mindkét koreográfiánkat hatalmas 
és lelkes tapssal díjazta a kedves kö-
zönség!

A évzárónk végén Szabó Csaba 
és Zsigmond Károly igazgató urak, 
és a nézők elismerő és dicsérő sza-
vai nagyon jól estek a lelküknek, és 
megerősítettek minket abban, hogy 
nagyon jó úton haladunk a fiatalok-
kal.

Az néptánc évzáró végén a ked-
ves táncosaimat egy-egy dicsérő 
oklevéllel jutalmaztam, a néptánc 
órákon és a fellépéseken nyújtott 
kimagasló szorgalmukért. Ők pedig 
nem mások, mint Bottó Péter, Olt-
vári Zsófia, Vágási Viktória, Mol-
nár Petra, Szatmári Patrik, Lelóczki 
Éva és Nagy Anita.

Köszönöm az egész éves közös 
munkát Nektek, és remélem, hogy 
még sok-sok szép élményben lesz 
részünk együtt, miközben átnép-
táncoljuk a mindennapjainkat!

Aerobik és társastánc évzáró
2018. június 1-jén rendeztük 

meg aerobik és társastánc évzáró 
rendezvényünket. Az idei évet 34 
fő aerobikossal és 8 fő társastán-
cossal zártuk. Az este folyamán  7 
csoportunk tagjai mutatták be a 
2017/2018-as év során összeállí-
tott koreográfiáikat a szülőknek, 

családtagjaiknak és minden kedves 
érdeklődőnek. Fellépőink voltak: a 
Little Babies (ovisok), a Fit Kids 
(1. oszt.), Happy Kids (2. oszt.), a 
Funny Kids (2-5. oszt.), a Fantázia 
(ifjúsági), a felnőtt aerobik csopor-
tok, és a Dobozi Ifjúsági Társastánc 
Csoport tagjai.

2017 novemberében alakult 
meg társastánc csoportunk, annak 
apropójából, hogy az idén volt 10. 
éve, hogy Hajas Tibor táncpedagó-
gusunk lett a helyi 8. osztályosok 
társastánc oktatója. Azért verbuvá-
lódott össze egy 12 fős középisko-
lásokból álló csapat, amely azokból 
a fiatalokból állt, akik az elmúlt 
években a dobozi társastánc vizs-
gabálon díjazottak voltak, hogy ve-
zetésemmel elkészítsenek és bemu-
tassanak egy meglepetés társastánc 
koreográfiát a tanár úrnak az idei 
társastánc vizsgabálokon.

A csapat felállása azóta egy ki-
csit megváltozott, de közös alkotó 
munkánk azóta is folytatódik to-
vább. Jelenleg tánccsoportunk 8 
főből áll, november óta 6 féle tánc 
alaplépéseit sajátítottuk el ez idő 
alatt, amelyet egy szép formációban 
mutattunk be a kedves közönség-
nek úgy, mint diszkótánc, bécsi ke-
ringő, rumba, csa-csa-csa, country 
és jive.

Az idén is, mint minden évben 
aerobik csoportjaimnak legalább 
4 gyakorlatot kell megtanulnia a 
tanév során, egy aerobikosat, egy 
steppadosat, egy táncosat és egy 
közös koreográfiát. Az idei közös 
gyakorlatunkat néhány lelkes fel-
nőtt aerobikossal együtt közösen 
adtuk elő, amely ismét igazi hideg-
rázós élmény volt számomra. Eny-
nyi sportolóval közösen bemutatni 
egy koreográfiát, ilyen szép számú 
és lelkes közönség előtt, igazán jó 
érzés volt nekem.

A sportolóim szépen felké-
szültek a bemutatónkra és nagyon 
ügyesen szerepeltek, elégedett va-
gyok a munkájukkal. Nagyon há-
lás és lelkes kis közönségünk volt, 
akik mindig zúgó tapssal biztatták, 
díjazták az aerobikosaink és társas-
táncosaink előadását.

Évzárónk végén pedig köszöne-
tet nyilvánítottunk mindazoknak, 
akik valamilyen formában hozzá-
járultak, ahhoz, hogy ez a sportág 
immár 35. éve éljen településünkön, 
az edzéseink folyamatosan, jól mű-
ködhessenek, és az éves rendezvé-

nyeink színvonalasan megrende-
zésre kerülhessenek.

Az alábbi felsorolásban szeret-
ném megemlíteni mindazok nevét, 
akiket segítségükért, szorgalmukért 
az évzáró estéjén kiemeltünk, egy 
oklevéllel és egy csekély kis aján-
dékkal is megjutalmaztuk őket.

Az aerobik sportág megalapítá-
sáért Doboz Nagyközségben, és az 
aerobikosoknak nyújtott több éves 
támogatásáért és segítségéért: Hid-
végi Julianna.

Az aerobikosoknak nyújtott 
több éves segítségéért: Sziromi 
Elemérné, Bak László, Sztojka Ká-
rolyné, Mag Melinda, Molnárné 
Váradi Erzsébet, Nagy Anita, Nagy 
Sándorné, Szatmári Gábor, Tobai 
Zoltánné.

Az aerobikosoknak nyújtott se-
gítségéért: Balogh Sándorné, Do-
mokos Sándorné, Kukola Nikolett, 
Megyeri Edina, Óréné Szabó Er-
zsébet, Ötvösné Sztojka Viktória, 
Sziromi Magdolna, Sztojka Károly

A felnőtt aerobik órákon nyúj-
tott kimagasló szorgalmáért és ki-
tartásáért: Gergely Éva.

A legszorgalmasabb és legkitar-
tóbb felnőtt aerobikosaim részére: 
Debreceni Hajnalka, Mag Melinda, 
Futakiné Debreczeni Ilona.

Az aerobik órákon és a fellé-
péseken nyújtott, példaértékű ma-
gatartásáért és kiemelkedő szor-
galmáért: Bakos Bianka, Gergely 
Gréta, Kozák Rebeka

Az aerobik órákon és a fellé-
péseken nyújtott, több éves kitartó 
szorgalmáért: Molnár Petra, Vágási 
Viktória.

Az aerobik órákon és a fellé-
péseken nyújtott szorgalmáért: 
Bádon Hanna, Locker Loretta Jáz-
min, Molnár Elizabet, Hrabovszki 

Mátyás, Nagy István Kende, Baku 
Dóra, Szarvas Bodza Kata, Megye-
ri Anna Dóra, Nagy Csenge.

Az aerobik órákon és a fellé-
péseken megtett nagy „lépéseiért”: 
Szabó István Lőrinc.

Az aerobik órákon nyújtott, pél-
daértékű segítőkészségéért: Ötvös 
Viktória Anasztázia.

Az aerobik sportágban nyújtott 
sok éves kitartó, áldozatos munká-
jáért, magas szintű sportteljesítmé-
nyéért és példaértékű szorgalmáért: 
Lelóczki Éva

A társastánc órákon és a fellépé-
seken nyújtott kimagasló szorgal-
máért: Tobai Ákos, Péter Mónika, 
Szatmári Patrik, Vágási Viktória, 
Molnár Petra, Péter Károly, Bottó 
Péter, Lelóczki Éva

Köszönet jár többeknek azért, 
hogy ez az este létre jött és az egész 
éves munkánk segítése végett, mind 
emberileg, erkölcsileg és anyagilag 
is: Hidvégi Juliannának, Köves Mi-
hálynak, Békési Mihály és Békésiné 
Nagy Ibolyának, közösségi házunk 
minden dolgozójának és a szülőnek 
a büféhez nyújtott támogatásért. 

Köszönjük a Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtárnak, hogy helyet 
biztosított számunkra a sportolás-
hoz. Anyagi támogatását Doboz 
Nagyközség Önkormányzatának és 
a Dobozi Szabadidős és Mozgás-
kultúra Közhasznú Sportegyesület-
nek. Köszönet mindazoknak, akik 
adójuk 1%-ával segítették egyesü-
letünk munkáját!

A köszönetnyilvánítások után 
pedig egy kis süti-üdcsi partival 
zártuk az esténket!

Mindenkinek kellemes és szép 
nyarat kívánok! 

Sziromi Katalin

A társastáncosok 6 formációt mutattak be

TÁRSASTÁNC, NÉPTÁNC ÉS AEROBIK ÉVZÁRÓ

Az aerobik évzáró lelkes tagjai

STAFÉTA
Köszönöm a stafétát Trefil Ta-

más barátomnak. 
Köves Mihály vagyok, Dobo-

zon nőttem fel, jelenleg is itt élek. 
Óvodába és általános iskolába 
egyaránt ide jártam, ahol  meg-
kaptam az alapokat ahhoz, hogy 
megálljam a helyemet az elkövet-
kezendő időkben. Az általános is-
kola után a középiskolai éveimet 
a békéscsabai Széchenyi István 
Két Tanítási Nyelvű Közgazdasági 
Szakközépiskola és Kollégiumban 
(KÖZGÉ) töltöttem, ahol általá-
nos közgazdasági szakra jártam. 
A szakmai tantárgyakat szerettem, 
bebizonyosodott, hogy jó pályát 
választottam. A középiskola után 
biztos voltam benne, hogy szeret-
ném, ha a pénzügyi világ az életem 

része lenne és ebben a tudomány-
ban minél szélesebb és sokrétűbb 
tudást szerezzek. A következő lé-
pés ennek érdekében, az egyetemi 
tanulmány volt. Mivel Békéscsa-
bán is megfelelő felsőfokú képzés 
van, felvételiztem a Szent István 
Egyetem – Gazdasági, Agrár – 
és Egészségtudományi Karának 
Pénzügy- és Számvitel Szak, vál-
lalkozási szakirányú képzésre, ahol 
január elején közgazdász diplomát 
szereztem. Ezt követően a Perfekt 
Zrt.-nél vállalkozási szakon mér-
legképes könyvelői bizonyítványt 
szereztem. Terveim között szerepel 
az alapképzésemhez kötődő mes-
terszak elvégzése is. A pénzügyi 
pálya mellett, az idegen nyelvek 
világa fogott meg. A jövőre tekint-

ve az angol és német mellett sze-
retnék további idegen nyelveket is 
megtanulni. Jelenleg a békéscsabai 
Hirschmann Car Communication 
Kft.-nél dolgozom, mint logiszti-
kus, a cégen belül Mercedes-Benz 
(Daimler) referensként. Munkám 
során rendkívül hasznos az idegen 
nyelvek ismerete, hiszen napi szin-
ten termel és szállít a cég a világ 
minden tájára. Ennek köszönhe-
tően egy teljesen más aspektusból 
tudom nézni, vizsgálni és gyako-
rolni a világ dolgait. A logisztika 
kapcsolódik a pénzügyhöz, így a 
tanulmányaimat tudom hasznosí-
tani. A jövőmre tekintve szeretném 
a tudásomat, valamint a szaktudá-
somat a lehető legmagasabb szintre 
emelni és az élet minden területén 

megállni a helyem. Barátnőmmel 
Magyarországon képzeljük el a jö-
vőnket. Hiszünk abban, hogy Bé-
kés megyében is meg lehet találni 
a boldogulást. Az ember törekedjen 
arra, hogy szeresse amit csinál, tel-
jesítsen maximálisan, éljen tisztes-
ségesen és ne lépje túl a saját ha-
tárait.

Az eddig eltelt viszonylag rövid 
életutam alatt kivétel nélkül, büsz-
kén vállaltam származásomat, azt, 
hogy dobozi vagyok. Örömmel tölt 
el, hogy az élet úgy hozta, ennek a 
közösségnek a tagja lehetek. Kö-
szönöm a lehetőséget, hogy bemu-
tatkozhattam azok számára is, akik 
nem ismernek. 

A stafétát Dancsó Bence bará-
tomnak szeretném átadni.

Ebben a számban 
Köves Mihály mutatkozik be
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AZ ÉTKEZÉSI TÉRÍTÉSI 
DÍJ

BEFIZETÉSE: 
2018. augusztus 6. 

(hétfő)
8-16 óráig

A POLGÁRMESTERI HIVATAL
A épület 5-ös számú irodájában.
Kérjük a fizetési napok pontos 

betartását!

APRÓHIRDETÉSEK
Dobozon a Balogh I. u. 7. sz. alatt paraszt-
házból kialakított gazdasági épület eladó.
Az épület kb. 130 m2 alapterületű és ipari 
árammal van ellátva.
Iá. 2.8 millió Ft. Érd 06/30 382-7780
Dobozon a Kút u. 20. szám alatt családi ház 
eladó. Tel.: 06/70 224-1090
2 szobás + nappali, fürdőszobás családi 
ház, nagy kerttel eladó! Doboz, Zrínyi u. 
21. szám. I.ár: 4.200.000 Ft Érd.: Doboz, 
Zrínyi u. 33. szám alatt, illetve a 06/20 564-
9897, 06/20 222-3545-ös telefonszámon
Családi ház eladó Árpád utca 6. szám alatt.
Érd.: 06/20 910-8120
Matematika Korrepetálás
Általános iskolások, gimnazisták valamint 
egyetemisták számára matematika korrepe-
tálás Dobozon valamint Gyulán. Érdeklőd-
ni telefonon a 06/70 613-7273-as telefon-
számon lehet.

ANYAKÖNYVI HÍREK

Születések:

Szigeti Zoltán és Lakatos Noémi 
kislánya Dzsesszika
Puskás Gábor és Lipták Zsuzsanna Mária 
kisfia Marcell
Kalló Tamás és Molnár Katalin 
kislánya Kinga
Kiss Gábor Ferenc és Antal Enikő
 kislánya Anna
Szatmári Lajos és Jelenka Anikó 
kisfia Zsombor
Szabó Gábor és Tárnok Marianna 
gyermekei Luca és Gábor

Házasságkötés:

Balog Sándor és Görgényi Mónika
Virág Ferenc és Szőke Ibolya Edit
Balogh Gábor és Hernádi Ágnes
Erdei Mihály és Horváth Viktória
Köteles Sándor és Farkas Vivien
Makula Norbert Szabolcs és Szukenyik 
Rózsa

Halálozás: 

Balogh Imréné Nagyváradi u. 32.      (1930.)
Molnár Sándorné Toronyi u. 48.      (1942.)
Görgényi Sándorné  Széles u. 31.      (1967.)
Balogh László Kucsi u. 3.           (1934.)
Kárnyáczki Mihályné Nagyváradi u. 23.   (1931.)

Apróhirdetését, hirdetését leadhatja
a Polgármesteri Hivatal

1. számú irodájában.
LAPZÁRTA:  2018. július 31.

Az ügyeletes rendőr telefonszáma:
06/30 633-7224

Az ügyeletes polgárőr telefonszáma:
06/20 448-5710

A Dobozi Hírmondó 
elérhetőségei:

 Tel.: 06/20 288-5862
E-mail: hirmondo@doboz.hu

FEKETE ATTILA – SÍRKŐKÉSZÍTŐ
- gránit, márvány, műkő sírkeretek
- épületmunkák
- utólagos betűvésés     
- sírfelújítás
- betűfestés
- olvashatatlan táblák cseréje
- térburkolás

Több év garanciával!
Részletfizetési lehetőség teljes diszkrécióval.

Áraink változatlanul alacsonyak.
A rossz minőség miatt érzett keserű szájíz sokkal tovább tart, mint 

az alacsony ár öröme. Érdeklődni: Doboz, Zsibongó u. 44. 
Tel.: 06/30 283-3760

MEGEMLÉKEZÉS 
„Elcsitult a szív, mely értünk dobogott,
Pihen a kéz, amely oly sokat dolgozott.

Számunkra te sosem leszel halott,
Örökké élni fogsz, mint a csillagok.”

Fájó szívvel emlékezünk

Pukler Sándor 
halálának 1. évfordulójára.

édesanyja és hozzátartozói

SÍREMLÉK KÉSZÍTÉS akció!
urna gránit sír: 95 000 Ft
egyes gránit sír: 150 000 Ft
kettes gránitsír: 250 000 Ft
-felállítva feliratozva!
Egyedi profilmart síremlékek 
telepünkön megtekinthető!
Konyhapult,épületmunka igény szerint.

Corvus-Kora Róbert: 06/30 209-4357
Harminc éve működő vállalkozás garanciával!

Lőkösháza, Toldi u. 3/a
corvus-classica@freemail.hu

ROBERT CORVUS-KORA FACEBOOK

Az orvosi ügyelet 
telefonszámai

Munkanapokon 
16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:
06/20 398-9132
Dr. Nyilas Ildikó: 
06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea: 
06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők 
telefonszáma:

Dr. Forczek Gabriella 
rendelője: 

06/66 638-252
Dr. Nyilas Ildikó 

rendelője: 
06/66 635-372

Dr. Márki Andrea 
rendelője:  

06/66 636-201
Fogorvosi rendelő: 

06/66 268-466
A védőnők rendelője: 

06/66 269-456
Felnőtt központi

 ügyelet:
Egészségügyi Alapellátás 

Intézmény
Gyula, Béke sgt. 39. 
Tel.: 06/66 463-004
Gyermek ügyelet: 

Pándy Kálmán Kórház 
Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11. 
Tel.: 06/66 463-633

KÖSZÖNTÉS
2018. július 28-án 
Balog Sándort 

70. születésnapja alkalmából 
nagyon sok szeretettel 

köszöntjük!
Kívánunk még sok boldog évet, 

jó egészséget! 
Maradj velünk még sokáig!

Szeretettel felesége Julika, gyermekei 
Sándor, Attila, Éva

menyei, veje és az 5 szerető unokái

MEGEMLÉKEZÉS
„Tudjuk, hogy nem jöhet, mégis egyre 

várjuk,
enyhíti hiányát, ha álmainkban 

látjuk. „
Fájó szívvel emlékezünk

Bönde Lajosné 
halálának 

1. évfordulójára.
f ia, lánya veje, menye, unokái,

dédunokái

Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy 
dr. Nyilas Ildikó Ilona háziorvos 

2018. 07. 16 – 2018.07.27-ig 
illetve 

2018. 08. 20 – 2018. 08. 31-ig
 szabadságon lesz.  

Helyettese: dr. Forczek Gabriella 
Megértésüket köszönjük.!

Lakossági Felhívás!
A Dobozi Polgármesteri Hivatal folyamatosan ellenőrzi a tele-

pülés belterületén az ingatlanok előtti közterületek megfelelő szintű 
tisztántartását és karbantartását. 

Felhívjuk a tisztelt lakosság figyelmét, hogy az ingatlantulajdonosok 
az ingatlanjuk előtti közterületet kötelesek rendben tartani. Sajnos 
a mindennapi közlekedés során ezek az elhanyagolt területek rend-
kívül baleset veszélyessé váltak az autós, gyalogos, biciklis, és egyéb 

járművek közlekedése szempontjából.
Doboz Nagyközség Önkormányzatának 18/2008. (VI.27) rende-

let 6. § (2) bekezdése alapján:
„(2) Az ingatlan előtt az ingatlan teljes utcai szélessége és az utca 

középvonaláig terjedően az ingatlan tulajdonosa (kezelője, vagy bér-
lője) köteles a közterületet tisztán tartani.

A közterület tisztántartása:
- a járda tisztántartását, hótól való letakarítását, síkosságtól való 

mentesítését, portalanítását,
- a járda melletti csapadékvíz-elvezető árok és áteresz tisztán-

tartását, továbbá a fent említett terület évente többszöri kaszálását 
jelenti.”

Köszönjük megértésüket és köszönjük, hogy ezzel is hozzájárul-
tak településünk látképéhez és biztonságához.
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Nem mindennapi eseményen 
vehettek részt azok a lelkes szur-
kolók, akik 2018. június 9. napján 
kilátogattak a Dobozi SE sportpá-
lyájára.

E napon játszotta a Dobozi SE 
felnőtt futballcsapata a 2017/2018. 
évi szezon utolsó mérkőzését a ri-
vális békésszentandrási csapat ellen.

A szurkolók, a támogatók, az 
Egyesület valamennyi tagja előtt 
focistáink bravúrosan játszottak, 
mely mérkőzés a győzelmet jelentő 
4:2-es végeredménnyel zárult.

„Nem mindennapi dolog tör-
tént a Dobozi SE felnőtt csapa-
tával. Az utolsó hazai fergeteges 
szereplésen túl, a srácok – az egész 
szezonban lelkesen szurkoló kö-
zönségnek is meghálálva – a tabella 
élén állva, át vehették az egész éves 
munka gyümölcsét jelentő bajnoki 
címet jelképező trófeát.” – nyilat-
kozta büszkén Tóth Sándor elnök. 
Majd folytatta, „Sosem fogjuk tud-
ni meghálálni Vezetőségi társaim-
mal azon magánszemélyek, illetve 
vállalkozások önzetlen segítségét, 
támogatását, akik egész évben a 
csapat mellett álltak, és hétvégen-

te Velünk együtt, egy családként 
izgultak a fiúk győzelméért. Ismét 
bebizonyosodott: Együtt bármire 
képesek vagyunk!”

A bajnoki címen túl, további 
két futballista fogadhatta az elis-
meréseket, ugyanis Lukucz Ist-
ván, a bajnok csapat hátvédje, a 
2017/2018-as szezon legeredmé-
nyesebb futballistájának lett meg-
választva, illetve Lukucz Mihály, a 
bajnok csapat támadó középpályása 
a Magyar Labdarúgó Szövetség ál-
tal összeállított válogatott csapatba 
került be. Méltó dicséretet érdemel-
nek a fiúk, hiszen az az akarat, az a 
küzdés, amit hétről-hétre hoztak a 
pályán, példaértékű és példamutató 
a jövő nemzedékei számára. 

A Dobozi SE felnőtt csapata 
mellett, méltó dicséretet érdemel az 
ifjúsági csapat is. A kezdeti, nehéz-
ségekkel teli őszi szereplést követő-
en, a tavaszi szezonban szárnyaltak 
az ifisták.

Kiss László edző fáradhatatlan 
munkájának meg is lett az eredmé-
nye: a tavaszi szezonban az ifjúsági 
csapat a képzeletbeli dobogó har-
madik fokára állhatott fel, végered-

ményben pedig a tabella hatodik 
helyén zárt a csapat.

„Büszkeséggel tölt el, hogy fel-
nőtt csapatunk győzelme mellett, 
az ifistáink is ilyen kimagasló ered-
ménnyel zárták a 2017/2018-as 
szezont. Örömmel elmondhatom, 
hogy az ifjúsági csapatok futballis-
tái közül megválasztott gólkirály, 
a mi csapatunkból került ki, Rácz 
György Márk személyében. Ezúton 
is szeretnénk gratulálni Gyurinak, 
és bízunk benne, hogy a következő 
szezonban is ilyen eredményesen 
fog szerepelni, ezúton már a felnőtt 
csapatban!”-hangsúlyozta Tóth 
Sándor.

Az előbbiekben elhangzott vi-
dám sorok mellett azonban egy saj-
nálatos hírt is szeretnénk megosz-
tani a kedves szurkolókkal.

Balogh Zsolt, vagy, ahogy min-
denki ismeri, Johnny, a napokban 
bejelentette pályafutása végét a Ve-
zetőségnek.

Könnyeivel küszködve, hosszú 
és nehéz dilemma után hozta meg 
a döntését, hogy amatőr labdarúgó 
pályafutását abbahagyja. Csapat-
kapitányként vezette fel a felnőtt 
csapatot hétről-hétre, és motiváló 
üzenete sorai között hangoztatta, 
hogy „NA AKKOR!!!”. 2018. júni-
us 9. napján hangzott el utoljára és 
csendült a futballisták füleibe e két 
szó…

„Hálás köszönettel tartozunk 
Johnny-nak. Szívvel-lélekkel lépett 
fel mindig a pályára és mindent 
beleadva játszotta le a mérkőzése-
ket. Sajnálattal fogadtuk bejelen-
tését, hisz mind emberileg, mind 
szakmailag is nagyszerű ember és 
játékos akasztja szögre a cipőjét, 
de tudomásul vettük a döntését, 
hogy bajnokként szeretné befejezni 
a pályafutását. További sok sikert 
kívánunk a magánéletben Neked, 

Johnny! – nyilatkozta sajnálatosan 
Tóth Sándor.

A Dobozi SE futballistái jelen-
leg a jól megérdemelt pihenésüket 
töltik, majd megújult erővel július 
végén ismét hozzákezdenek a kö-
zös munkához.

Bízunk benne, hogy a 
2018/2019-es szezont is – minden 
akadályt együtt legyőzve – sike-
resen veszik majd a focisták, és a 
hazai szurkolók bizalmát, támoga-
tását, önzetlen segítségét izgalmas 
és egyben győztes mérkőzésekkel 
viszonozzák a fiúk.

„Zárszóként, engedjék meg, 
hogy hálánkat és köszönetünket 
fejezzük ki Doboz Nagyközség 
Önkormányzata Képviselő-testü-
letének, valamint ifj. Szabó László-
nak, a Szociális és Gyermek Ügyek 
Bizottsága elnökének, a dobozi 
és gerlai polgárőröknek, továbbá 
mindazoknak, akik személyes köz-
reműködésükkel, nagylelkű segít-
ségükkel a Dobozi Szabadidős Tö-
meg- és Versenysport Egyesületet 
támogatták:

Köves Mihály polgármester
Doboz Nagyközség Önkor-

mányzata
Dobozi Általános Iskola (Zsig-

mond Károly)
Aratóné Vágner Margit alpol-

gármester
Ifj. Szabó László
Tóth Sándor és dr. Szöllősi Ber-

nadett
Köves Pál és Kövesné Szekeres 

Szilvia
Bondár Lajos
Sztojka József
Balogh Kft. (Takács János és 

Takácsné Balogh Zsuzsanna)
Szabó László
id. Szabó László
Dézsi Anita
Somogyi Károly és Somogyiné 

Szabó Éva
Oltvári János
Szöllősi Sándor és Szöllősi Sán-

dorné
Tóth Sándorné
Szigeti József és Mag Melinda
Molnár Attila
Miklián Mihály és Szabó 

Gyöngyi
Óré Zsuzsanna
Fekete István
Szatmári István
Balázs Sándor
Orodán István
Kiss Zsolt
Szász István
Boka János
Bak László
Balogh Sándor
Balogh Attila
Gábor János
Gergely Csaba
Bíró Róbert
Bucsai István
Molnár Ferenc
Dobozi Kisvendéglő (Békési 

Lajos)
Dézsi Gábor 
Szabóné Cseke Erzsébet
Lakatos Zoltán
Szűcs Lajos
Lévai Albert
Lovas László
Sarkadi Ferenc és Sarkadi Fe-

rencné
Bottó Péterné
Attila Gazdabolt
Attila Horgászbolt
Kettős-Körösmenti Vadásztár-

saság
Gergely Ferenc
Huszár Krisztián
Végezetül, köszönetet mondunk 

minden kedves szurkolónak, aki a 
belépő megvásárlásával hozzájárult 
az Egyesület támogatásához.

Dr. Szöllősi Bernadett

A Dobozi Közösségi Ház és 
Könyvtár, valamint a Dobozi Nép-
művészeti Egyesület közösen való-
sítja meg évek óta az évzáró után 
a kézműves tábort.  Az idén is a 
Széchy Tamás emlékház és alkotó-
ház adott otthont az alkotni vágyó 
lurkóknak. A hagyományőrző ud-
var kellemes környezetet biztosít 
számunkra, mivel többnyire kint 
dolgozunk sátrak alatt. Ez meg-
felelő szabadságot ad ahhoz, hogy 
mindenki kedvének megfelelően 
választhasson a tevékenységek kö-
zül, közben pedig élvezhetjük a 
szabad levegőt.  A gyerekek meg-
ismerkedhetnek az udvar hátsó 
részében termesztett gyógynövé-
nyekkel, a belőlük készült gyógyte-
ákkal. Megkóstolták többek között 
a citromfűből, hársból, mentából 
készült teákat. Harci tevékenysé-
geket is kipróbálhattak, íjászkodni 

még a lányok is kedvet kaptak. Ter-
mészetesen kézműveskedtünk is. A 
választható tevékenységek lajstro-
ma igen tekintélyes volt. Hagyo-
mányosan mindenki hímezhetett 
magának bakót, amibe gyűjthette a 
heti alkotásait. Ez a táska nem csak 
egyszer használatos, mert textilből 
készült, így mosható. Évek óta fon-
tos elvünk, hogy lehetőleg hasznos 
dolgokat készítsünk, valamint, ha 
lehet akkor „újrahasznosak” legye-
nek az elkészített alkotások. Így 
aztán készültek játékok, ékszerek, 
dísztárgyak. Minden évben igyek-
szünk kitalálni egy olyan vezérfo-
nalat, melyre felfűzhetjük mindazt, 
amit készítünk és átélünk. Nagyon 
fontosnak tartjuk, hogy a gyerekek 
ismerkedjenek a népmesékkel. A 
hét folyamán egy mesét alaposab-
ban megismerünk, ez már tavaly 
is, meg azelőtt is így volt. Először 

Mezőszárnyasi bőrébe bújtunk, ta-
valy a magyarok eredetmeséjét, a 
Fehérló fiát választottuk. Az idén 
a vezérfonalunk szimbólumát az 
angyalok képviselték.  Az ebéd utá-
ni csendes pihenők során gyertyát 
gyújtunk és mesélünk.  Az idén 
Az angyalbárányok című magyar 
népmesével ismerkedtünk több-
féle formában. Közben a gyerekek 
is mesélhetnek. A tavalyi alkotá-
sunkat is felhasználtuk, a Dobj egy 
mesét kockát, mely segítségével a 
gyerekek ügyesen szőtték a mesé-
ket, még a legkisebbek is. Az idén 
a gyerekek kora szerinti összetéte-
le nagyon vegyes volt, az elsőstől 
a hetedikesig. A nagyok már szé-
gyenlősebbek voltak, mint a kicsik. 
Azt ajánlottuk, ha ők nem akarnak 
mesét mondani, írjanak egyet. Azt 
gondoltuk nem veszik komolyan a 
feladatot, de meglepően csodaszép 
meséket írtak.  Mivel másnapra 
nyolc gyönyörű mese készült el, és 
még hárman szintén kedvet kaptak, 
elhatároztuk, hogy mesekönyvet 
készítünk. Gépeltünk, készült az 
illusztráció, és péntekre kész volt a 
tábori mesekönyv. Ezt nem is ter-
veztük pedig. A mese hozzátartozik 
hagyományaink megéléséhez, nem 
beszélve a kézműves tevékenységek 
gyakorlásáról: a nemezelésről, az 
agyagozásról, a gyüngyfűzésről, a 
szövésről, a hímzésről, a csuhézás-
ról, melyeket mind kipróbálhattak 
a gyerekek. A vezérfonalhoz visz-
szatérve, alkotások is születtek en-

nek jegyében, Készült csuhéangyal, 
agyagangyal, és textilangyal is.  Re-
méljük mindez örömet szerzett a 
táborozóknak. Bízunk benne, hogy 
hasznos dolgokkal, új élményekkel, 
néhány meseélménnyel, és vala-
mi megfoghatatlan érzéssel térnek 

haza, ami elraktározódik bennük 
addig, amíg szükség lesz rá. A tábor 
megvalósítását nagyon sokan segí-
tették, köszönjük munkájukat.

 Czinanó Sándorné
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